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Orgrn al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central al Sindicatului 
Muncitorilor din Agricultură și Silvicultură din R. P. R.

In întîmpînarea Congresului

• In 11 gospodării agricole 
stat din regiunea București a început 
combaterea gărgăriței mazării prin 
stropire din avion cu insecticidul e- 
mulsionabil Detox 25 la sută. Pînă 
acum au terminat combaterea gospo
dăriile Perieți, Ograda, Dragalina, 
Mărculești, urmînd ca în aceste zile 
să termine și celelalte unități ca 
Dobrotești, Andrășeștj și altele. Prin 
acest procedeu se elimină tratarea se
minței eu sulfura de carbon, operație 
grea de executat datorită cerințelor 
de tratare (securitate împotriva in
cendiilor, magazii etanșe, manipulare, 
protecția împotriva otrăvirilor etc,).

IPIRIEGĂTIESC O^T(»2IELIE

Pregătirile pentru noua recoltă au 
Făurei, din raionul Fillmon-Sîrbu,

al Ill-lea al P. M. R.
Colectiviștii și întovărăși}»

se |in de cuvîni
Colectiviștii șl întovărășiți! din raionul Mlzil citesc șl dezbat cu 

Însuflețire proiectul de Directive ale celui de-al IlI-lea Congres al 
P.M.R. Ei văd în obiectivele Directivelor un vast program de dezvol
tare a agriculturii pe calea construirii socialismului. „Investițiile pre
văzute pentru agricultură sînt o mărturie grăitoare a grijii partidului 
pentru dezvoltarea multilaterală a unităților agricole socialiste", a spus 
tov. Niculescu Ion. colectivist din Coltanenl. Noi vom căuta — a con
tinuat el — să răspundem acestor măsuri prin mărirea permanentă a 
numărului de animale, precum și a selecționării lor. De asemenea, vom 
folosi cu mai multă pricepere rezervele interne pentru construcții".

In același fel s-au exprimat șl colectiviștii din Amaru, Dulbanu și 
Movila Banului.

însuflețiți de prevederile proiectului de Directive, privind dezvol
tarea agriculturii în următorii ani, colectiviștii șl întovărășiți! din Cio- 
ranca, Movila Banului, Mihălleștl și Glodeanu Sărat, s-au angajat ca 
în cinstea Congresului al IlI-lea al P.M.R. să termine construirea 
canalului Sărata, lung de 12 km, pentru a scoate din pericolul inun
dațiilor o suprafață cît mai mare de teren.

Participînd zilnic cu cite 3.500 de brațe de muncă la executa
rea lucrărilor, colectiviștii și întovărășiți! din aceste unități agricole 
socialist-cooperatiste, au reușit ca în primele 3 zile de la hotărirea luată 
să execute la săpatul și căratul pămîntului un volum de lucrări de peste 
10.000 mc.

Tot în cinstea Congresului, membrii celor 22 de gospodării colec
tive din raionul nostru au reușit să termine construcțiile programate. 
Fruntași la aceste lucrări sînt colectiviștii din Mizil, Movila Banului, 
Baba Ana și Coltanenl. De asemenea, în gospodăriile colective s-a mat 
procurat un număr mare de animale ca, de pildă, 190 de vaci, 1.198 
de oi, peste 6.600 de păsări, realizîn du-se astfel mai mult de jumătate 
din planul anual.

NICOLAE RUSU 
corespondent

Școală nouă in
De mulți ani, locuitorii satului 

Lutu Roșu, sat situat la poalele mun
telui Păltinet din comuna Bertea, 
raionul Teleajee, doreau să aibă o 
școală unde copiii lor să poată în
văța în cele mai bune condiții. Do
rința țăranilor muncitori a fost sa
tisfăcută. La îndemnul organizației 
de partid și al deputaților, țăranii 
muncitori, pe lîngă faptul că și-au 
adus contribuția bănească, au muncit 
voluntar pentru grăbirea lucrărilor 
construcției care va fl dată în folo
sință In cinstea celui de-al IlI-lea 
Congres al Partidului.

satul Lutu-Roșu
Merită a fl evidențiați în mod 

deosebit deputății Gheorghe Clonci, 
Ion I. T. Lungu, Vaslle Miclea, pre
cum și țăranii muncitori Gheorghe 
Pîrvulescu, Maria V. Duță, Ioan M. 
Popescu, Vasile Ionică, Vasile Făl- 
cescu, loan Petcu, Stelian Mănăilă 
șl alții, care au prestat peste 2.700 
de ore de muncă patriotică la trans
portul materialelor șl executarea con
strucției, aducînd economii în va
loare de 10.323 de lei.

VASILE C. ENESCU
corespondent

Acțiuni palriofice
La această acțiune, care în prezent 
continuă, s-au prestat sute de ore de 
muncă voluntară.

Mobilizați de către învățători, 
pionierii șl școlarii au muncit, de 
asemenea, și la curățirea Islazului 
comunal, în această frumoasă acțiu
ne evidențiindu-se școala de 4 ani.

NICOLAE MIRON 
corespondent

In cinstea celui de-al IlI-lea Con
gres al P.M.R., elevii §1 pionierii 
din comuna Oteșani, raionul Horezu, 
regiunea Pitești, participă cu elan 
la diferite acțiuni patriotice. Printre 
lucrările mai importante înfăptuite 
de harnicii elevi din Oteșani prin 
muncă patriotică, putem aminti exe
cutarea a 250 de gropi necesare 
pentru plantarea de pomi fructiferi.

Cifre și fapte
• Uzinele constructoare de mașini au livrat recent S.M.T.-urllor 

șl* gospodăriilor agricole de stat un nou lot de tractoare șl mașini 
agricole. De la începutul anului și pînă acum, agricultura a fost 
înzestrată cu încă 3.900 de tractoare, 4.250 de semănători, aproape 
2.000 de combine șl alte mașini care asigură extinderea mecanizării 
lucrărilor agricole. Pînă la sfîrșitul anului, numărul tractoarelor con
venționale de 15 C.P. va fl cu 25.650 mal mare decît cel prevăzut 
de Directivele celui de-al II-lea Congres al P.M.R.

• In gospodăriile agricole de stat din regiunea Stalin au fost 
terminate lucrările în vederea irigării a circa 850 de hectare. Supra
fețe mari au fost amenajate la gospodăriile de stat Mediaș șl Sibiu. 
De asemenea, în gospodăriile agricole colective din regiune s-au 
terminat, prin munca voluntară a colectiviștilor, amenajări pentru 
irigații pe o suprafață de 950 de hectare.

• Preocupați să asigure cantități sporite de furaje pentru ani
male, colectiviștii din Pechea, Vînăiori, Slobozia-Conache, din raio
nul Galați, au însilozat pînă acum aproape 2.000 de tone de lucernă 
și alte nutrețuri. Colectiviștii din raioanele Brăila, Călmățui și Fili
mon Sîrbu însilozează șl stuf verde.

• Muncitorii ogoarelor din satele regiunii Suceava 
multă atenție lucrărilor de îngrijire a pășunilor în vederea

1

acordă 
_________ r ________ . . sporirii 
producției de masă verde. Astfel, aproape 70.000 de hectare pășune 

' au fost curățate de arborete, scaieți șl mușuroaie, iar pe mari supra- 
' fețe s-au aplicat îngrășăminte naturale. La aceste lucrări un sprijin 

înseninat îl dau brigăzile de muncă patriotică ale tineretului.

LA G. A. S. SEGARCEA

Hrănind rațional animalele cu nu
trețuri de bună calitate între care și 
cu porumb siloz, G.A.S. „7 Noiembrie" 
din Segarcea, regiunea Craiova, a ob
ținut anul trecut 2.400 de litri de lapte 
pe cap de vacă furajată.

Pentru a traduce în viață proiec
tul Directivelor celui de al 11l-tea Con
gres al P.M.R. privind creșterea pro
ducției animaliere, gospodăria a semă
nat în acest an 219 ha cu porumb siloz 
folosind hibrizi cu perioade diferite de 
maturitate, semănați la diferite epoci 
pentru a putea recolta întreaga canti
tate de porumb pentru însilozat în 
faza optimă : lapte-ceară. Prin aplica
rea unei agrotehnici corespunzătoare 
acestei culturi s-a prevăzut să se re
colteze în medie 38.000 de kg de masă 
verde la ha.

Pentru cele 300 de vaci, efectiv me
diu furajat, gospodăria a prevăzut să 
însilozeze în acest an 9.000 de tone

față de 5.000 de tone însilozate anul 
trecut. In afară de porumb, gospodă
ria din Segarcea însilozează și alte 
plante ca secara și lucerna din care 
însilozase pînă la 24 mai o cantitate 
de 500 de tone.

Din această cantitate, 300 tone sînt 
din lucerna care s a însilozat folosin- 
du-se și melasă diluată cu apă. Cele
lalte 200 de tone sînt un amestec for
mat din două părți secară și o parte lu- 
cernă. La nutrețul însilozat format din 
lucernă și secară s-au încorporat și go- 
zurl.

Atît lucerna cît și secara au fost re- 
coltate cu mașinile și aduse la groapa 
de însilozat tocate. In următoarele zile 
vor mai fi însilozate încă 350 de tone 
de lucernă și secară.

ing. EMIL LEMNARU

OAMENI din S. M. T.

Șeful brigăzii
celor mai tineri tractoriști

Gheorghe lacobiță 
este șef de brigadă la 
S.M.T. Botoșani. De fel 
de prin părțile locului, 
din satul Costești, comu
nistul Gheorghe lacobiță 
a avut de îndurat des
tule suferințe încă de 
mic copil. De la 10 am 
— rămînind orfan de 
tată, cu greu și-a putut 
termina clasele elemen 
tare. Apoi, din fragedă 
copilărie a fost nevoit să 
lucreze la un chiabur din 
sat, la 
„Eram 
dintre 
o ajut 
muncea din răsputeri 
să ne hrănească pe toii", 
îmi spunea șeful de bri
gadă.

Au venit apoi și, zilele 
luminoase de după elibe
rare. Tinărul lacobiță 
auzise de șantierul de 
la Bumbești-Livezeni. 
S-a prezentat și el pe 
șantier. Cu amărăciune 
a aflat că nu poate fi 
primit deoarece era cam 
plăpînd- S-a întors atunci 
pe meleagurile lui și a 
intrat la școala de trac
toriști de pe lingă 
S.M.T. Botoșani- Lucrea
ză ca tractorist din 1949. 
Intre timp dovedind 
hărnicie și pricepere este 
trimis la școala de aju
tori șefi de brigadă, de 
la Arad. Ca șef de bri
gadă lucrează din 1954. 
In 1956 este trimis cu 
brigada sa, mereu frun
tașă pe stațiune, să-i 
sprijine în munca lor pe 
colectiviștii din comuna 
Roma. Despre munca sa 
de aici, tov. ing. Mircea 
lUescu, directorul S.M.T.- 
ului spunea:

— In gospodăria co
lectivă din comuna Ro
ma, gospodărie mare și 
puternică, mai mult ca 
în oricare altă parte, a 
putut să-șl desfășoare o 
activitate rodnică briga
da condusă de Gheorghe 
lacobiță. Tractoriștii au 
executat un mare fi

complex ■ volum de 
crări mecanizate in 
tă perioada anului agri
col. Ca urmare, colecti
viștii au dobindit recol
te bogate la hectar. A- 
nul trecut, bunăoară, 
gospodăria a obținut, în 
condiții climaterice ne-

lu- 
toa-

batoza de treier, 
cel mai mare 

copii, trebuia să 
pe mama, care

favorabile, peste 1.900 
kg. grîu, 2.450 kg. orz, 
1:528 kg. floarea-soare
lui, 2.540 kg. porumb 
boabe și peste 19.000 kg. 
sfeclă de zahăr la hec
tar.

Executarea unui volum 
complex de lucrări a 
oermis brigăzii să-și de
pășească prevederile pla
nului cu 68 de procen
te, realizînd în total 
4.590 hantri, făclnd tot
odată și mari economii 
la piese de schimb și 
carburanți (aproape un 
vagon de motorină, ben
zină și ulei). Tractoriști 
ca Popa Mihai și Buc
șă Gri gore, lngrijindu-și 
bine tractoarele UTOS- 
26, au realizat cu ele, 
fără reparații, 
1.200-1.600 de . 
De aceea nu-i de 
re că și ciștigul 
nizatorilor a fost 
de lună tot ' mai 
Gheorghe Lacobiță a 
realizat anul trecut un 
ctștig mediu de 1-263 lei; 
In lunile iulie, august și 
septembrie, Incaslnd In
tre 1.944—2.115 lei, plus 
diferite premii pentru 
depășirea producției pla-

intre 
hantri. 

1 mira- 
meca- 

lună 
bun.

nificate și pentru buna 
intrefinere a utilajului. 
Cîștiguri apropiate de 
cel al șefului brigăzii au 
înregistrat și tractoriștii. 
Ce a făcut șeful de bri
gadă cu banii ? In 1957 
si-a făcut casă nouă, in 
care In iarnă a adus 
mobilă nouă, cumpăra
tă In rate. Băiețelul și 
fetița, copiii lui. duc azi 
un trai fericit, de care el 
nu a avut parte.

Comunistul Gheorghe 
lacobiță este un om iu
bit fi respectat de toți 
care il cunosc. Pentru 
meritele sale in organi
zarea producției, anul 
trecut la 23 August, el 
a fost decorat cu Ordi
nul Muncii cl. III, Este 
ales membru in comite
tul raibnal de partid. In 
septembrie este trimis 
cu ,,trenul prieteniei" la 
Moscova, unde vizitează 
marea exooziție. De aco
lo se întoarce cu noi 
cunoștințe pe care apoi 
le transpune in munca 
practică de zi cu zi din 
stațiunea unde

★
Anul acesta, 

ne Gheorghe 
am luat

• în vederea obținerii de producții 
sporite de fructe de calitate gospodă
riile agricole de stat au aplicat stro
pitul pomilor în timpul vegetației. Un 
număr mare de pomi fructiferi s-au 
stropit în gospodăriile Buciumeni
(9.800) , Troianu (32.300), Oltenița 

(6.200), Netezești (8.300), Budești
(4.800) , Urziceni (3.300) și Mărculești 
(3.000). Și celelalte gospodării, cu un 
număr mai mic de 3.000 de pomi, au 
executat stropitul. Datorită măsurilor 
luate la timp, gospodăriile agricole de 
stat din regiunea București au termi
nat aproape stropitul din această e- 
tapă.

• Pentru asigurarea unor recolte 
mari de orez, din cele 1.410 ha de 
orez planificate au fost însămînțate 
1.230. Diferența de 180 de ha se va 
completa prin transplantare. Toate gos
podăriile cultivatoare au aplicat în ore
zarii îngrășăminte chimice sau orga
nice. Astfel, gospodăriile Frumuș ca și 
Mărculești au îngrășat 80 și respectiv 
122 de ha.

lucrează.

îmi s.pu- 
lacobiță, 

in primire o 
brigadă formată numai 
din tineri tractoriști ve- 
niți anul trecut din școa
lă. In toamna trecută, in 
prima lor campanie, bri
gada lor s-a clasat prin
tre codașe. Acum, vedeți 
Că graficul brigăzii este 
lingă țintă. Nu ne dăm 
bătuți. In campaniile de 
vară și toamnă vrem să 
ne numărăm chiar prin
tre fruntașii stațiunii. 
Proiectul de Directive 
ale Congresului al III- 
tea al partidului ne-au 
însuflețit și mobilizat și 
mai mult in muncă. La 
cei 158.000 lei econo
misiți pe întreaga sta
țiune ne-am adus și noi 
contribuția, ca de altfel 
și la realizarea și de
pășirea de 17.817 hantri 
a planului de producție 
pe întreaga campanie 
de primăvară.

I. LEȘEANU

★

Pentru recolte
Pentru a obține recolte cît mal 

bogate, membrii gospodăriei agri
cole colective „Gheorghe Doja“ din 
Mălăești, raionul Huși, îngrijesc cu 
atenție culturile. Pînă de curînd 
ei au executat manual prașila 
I-a pe cele 50 de ha semănate cu 
floarea-soarelui. In același timp, au

fost începute din vreme. La S.M.T. 
se fac reparațiile necesare batozelor.

Foto : L. CURSARU

★

cit mai bogate
fost executate lucrări de întreținere 
pe pete 12 ha de livadă șl pe 11 ha 
de vie.

Pentru mărirea șețptelulul colecti
viștii au cumpărat de curînd 20 de 
vite șl 1000 de pul.

IUJU SCHAFFER
corespondent

Muncă însuflețită
Muncile agricole de întreținere a 

culturilor se află în centrul atenției 
colectiviștilor și întovărășiți lor din 
comuna Miercurea Nlrajului. Lu- 
crînd cu spor ei au reușit să ter
mine pînă în prezent de plivit cele 
439 de ha. cu semănături de toamnă 
și de primăvară. De asemenea a fost 
terminată praștia I-a la sfecla de za
hăr pe o suprafață de 75 de ha, iar 
în prezent s-a trecut la răritul sfec
lei. Fruntași în aceste munci se 
află membrii gospodăriei agricole

colective „Drumul Iul Lenin* din 
Miercurea Nlrajului. Șl colectiviștii 
din Sîntana Nlrajului au terminat 
prașila I-a la sfecla de zahăr.

Printre întovărășirile fruntașe în 
campania de întreținere a culturilor 
se află cele din satul Dumitreștl, 
precum șl întovărășirea „7 Noiem
brie" din Găiești care au terminat 
prașila I-a la sfecla de zahăr.

FABIAN LAJOS 
corespondent

Toate forjele pentru executarea
prașilelor la vreme

In ultima săptămină au căzut ploi 
abundente aproape în toate regiunile 
țării, fapt ce a contribuit ca paralel 
cu dezvoltarea culturilor să se dezvol
te masiv și buruienile.

In multe gospodării agricole de stat, 
gospodării colective și Întovărășiri a- 
gricole, oamenii n-au stat pasivi în 
fața acestei situații. Folosind pe scară 
largă mașinile și atelajele, mobilizînd 
brațele de muncă disponibile, ei au 
reușit să execute prășitul culturilor pe 
suprafețe întinse. La gospodăria agri
colă de stat „Progresul" din Dorohoi. 
regiunea Suceava, unde numeroși me
canizatori ca. de pildă, Ion Atănăsoaie 
și Clement Macovei, prășesc zilnic 
cite 15 ha„ s-a reușit ca prașila I-a la 
floarea-soarelui să fie terminată, iar 
cele 400 de ha. cultivate cu porumb 
boabe șj 140 de ha. cu porumb siloz, 
să fie și ele prășite. Membrii gospo
dăriei colective din Turulung, raionul 
Oaș, regiunea Baia Mare, au executat 
prașila l-a pe 90 de ha. cultivate cu 
porumb și pe 100 de ha. cu floarea 
soarelui, prașila a doua la cartofi, iar 
acum au început prașila a 3-a la ‘ 
cla de zahăr. Și colectiviștii din 
muna însurăței, raionul Călmățui, 
executat cea de a doua prașilă și 
ritul la sfecla de zahăr.

In general însă, deși umezeala 
sol și căldura din ultima vreme au fa
vorizat dezvoltarea puternică a buru
ienilor, lucrările de prășit se desfă
șoară necorespunzător posibilităților 
existente. Pe Întreaga țară, prașila în
tîia la sfecla de zahăr a fost execu
tată pînă acum cîteva zile, în procent 
de numai 90 la sută, la floarea-soare-

FILE DE CARNET

sfe- 
co 
au 
ră-

din

Străbătînd 2000 de hectare irigate
„Pînă la sfîrșitul anului 1965 cel 

puțin 800.000 de hectare vor fi irigate". 
Cifrele acestea, prevăzute de proiectul 
de Directive al celui de-al IlI-lea Con
gres, mi-au venit în minte pe cînd 
străbăteam culturile gospodăriei de 
stat Vădeni din raionul Brăila. De mai 
bime de un kilometru mergeam pe mar
ginea canalului principal care aducea 
cu forțe miraculoase, o imensă canti
tate de apă, tocmai din vadul Șire
tului.

Dar abia la stația de repompare mi 
s-a arătat privirii vasta rețea de ca
nale secundare, care pornesc să stră
bată întinderile gospodăriei, ducînd 
apa binefăcătoare pînă la cel mai în
depărtat sector.

— Ceea ce vedeți acum sînt de fapt 
probele de recepție a lucrării, îmi spu
ne directorul gospodăriei, tov. Bută 
Melchisedec. Trăim încă bucuria pri
mei clipe...

— Și ce suprafață veți irig» cu 
aceste instalații ?

— Toate cele 2.000 de hectare ale gheț care ar fi compromis întreaga 
cultură.

— Faptul că partidul ne-a pus la 
dispoziție aceste minunate mijloace .1 
moderne pentru a ieși victorioși in 
lupta cu seceta ne însuflețește să ob
ținem recolte tot mai mari. Noi am 
dezbătut imoreună cu muncitorii pre
vederile proiectului de Directive ale 
celui de-al IlI-lea Congres al P.M.R. 
și am înțeles că muncind mai bine, 
căutind să folosim cea mai bună agro
tehnică în condiții de irigare, vom rea
liza pe deplin sarcinile de cinste ce ne 
revin.

ficat o producție medie de 4.000 kg la 
ha, iar la porumbul pentru siloz 60.000 
kg la ha. De un mare folos ne vor fi 
irigațiile la grădină. In acest an avem 
o suprafață de 300,hectare numai pen
tru legumicultura. Dacă vreți, să mer
gem și acolo.

Zărim de departe sectorul legumi
col al gospodăriei după gardurile pro
tectoare de stuf. Cît privește organiza
rea lui, ar fi de ajuns să spunem că 
legumicultorii din Vădeni vor' să-i în-> 
treacă pe cei de la G.A.S.-Dunărea, 
maiștrii lor. Roșiile pe spalier sini 
surprinzător de bine dezvoltate. Cele 
din răsadnițele olandeze au de acum 
fructe de mărimea unei nuci.

— Sperăm că pe la jumătatea lunii 
iunie, să recoltăm primele vagoane de 
roșii. Dacă nu ar fi fost zilele acelea 
friguroase eram poate gata mai de
vreme

Apoi tov. Bută ne povestește cum au 
vegheat în acele nopți, cu simțul da
toriei, muncitorii din acest sector, 
pentru a combate pericolul unui in-

Dar în zilele
mine neputincios 
naturii. Partidul 
crederea în puterile sale, 
exemplu. Și astăzi, acest

noastre omul nu ră- 
în fala vitregiilor 
i-a dat forța și în- 

i-a dat un 
exemplu se

lui 78 la sută, la porumb boabe 32 la 
sută, la porumb siloz 29 la sută, iar 
la cartofi 49 la sută

în condițiile de climă ale acestui 
an, prașila întîia la 
și floarea-soarelui ar 
terminată încă de la

Nu peste tot locul 
unităților agricole de 
agricole de la regiuni, raioane 
mune acordă atenția cuvenită 
întrețineri a culturilor.

Cum se poate altfel explica faptul 
tă in vreme ce, de exemplu, la gos
podăriile de stat Mihălășeni și Vlăsi- 
neștj din regiunea Suceava, prașila 
întîia la floarea-soarelui, fusese termi
nată încă de la 26 mai, la gospodăria 
de stat Drăgușeni din aceeași regiune, 
lucrarea respectivă nici nu începuse?

Ce altă explicație poate avea faptul 
că în raioanele Bujoru și Călmățui din 
regiunea Galați, prașila întîia la sfecla 
de zahăr, floarea-soarelui și cartofi a 
fost terminată încă de acum zece zile, 
in vreme ce în raioanele Berești, 
Tecuci sau Filimon Sîrbu aceeași lu
crare este mult întîrziată ?

Deși în unele regiuni cum sînt Su
ceava, Iași, Cluj, Bacău, în ultima 
săptămină ritmul executării prașilei 
întîia la sfecla de zahăr s-a intensi
ficat față de marea rămînere în urmă 
constatată în săptămină anterioară, 
trebuie subliniat că totuși n-au fost 
folosite nici pe departe mijloacele de 
lucru existente. Cu nimic nu se poate 
justifica neterminarea pînă la data 
aceasta a prașilei întîia la sfecla de 
zahăr în regiuni cum sînt Constanța 
și Craiova, unde, după cum se știe, 
însămînțările s-au făcut mult mai din 
vreme.

Dar, dacă prășitul întîi al sfeclei de 
zahăr s-a terminat totuși în unele re
giuni cum sînt București, Timișoara și 
Oradea, cel al florii-soarelui n-a fost 
terminat în nici o regiune din țară. 
In regiunile Baia Mare, Autonomă 
Maghiară, Iași, Cluj și Suceava abia 
s-au obținut pînă acum procente între 
40—45 la sută.

Un decalaj nejustificat s-a creat și 
la prășitul întîi al porumbului pentru 
boabe, între unele regiuni unde semă
natul s-a făcut aproximativ la aceeași 
epocă. In vreme ce, de pildă, în regiu
nile București și Constanța, prășitul 
întîi s-a realizat în procent de 60 la 
sută, în regiunile Pitești, Ploești, Ga
lați, Timișoara, abia s au obținut pro
cente între 27—33 la sută.

sfecla de zahăr 
fi trebuit să fie 
26—27 mai. 
însă conducerile 
stat și organele 

și co- 
bunei

După cum bins este știut, un ajutor 
important la executarea prașilelor în- 
tr-un timp scurt pot și trebuie să-l dea 
unităților agricole cooperatiste, stațiu
nile de mașini și tractoare.

Datele centralizate de către Direcția 
generală S.M.T., arată însă că pînă 
acum planul de lucrări contractate la 
prășit de către S.M.T.-uri n-a fost rea
lizat decit în procent de 8.4 la sută. 
In unele regiuni cum sînt Sucaava. 
Pitești. Oradea sau Cluj. S.M.T.-uril* 
n-au executat la prășit nici măcar un 
singur hantru, iar în altele procentele 
realizate sîxt neînsemnate (în regiunea 
Timișoara s-au prășit abia 70 ha. din 
ceie 15.359 ha. contractate. în regiu
nea Baia Mare numai 22 ha. din cele 
953 ha. conrtactate etc.

Această situație sa explică prin fap
tul că nu în toate S.M.T.-urile agro
nomii și șefii de brigăzi se preocupă 
cu simț de răspundere de folosirea 
utilajului cu care sînt înzestrate sta
țiunile. in vreme ce, de exemplu, 
S.M.T. Mihal Kogălniceanu din raionul 
Tulcea realizase pînă la 25 mai planul 
de prășit mecanic in procent de 60 la 
sută, S.M.T.-uri ca Topologu, Cogealac 
sau Topraisar din aceeași regiune, 

nici nu începuseră prășitul mecanic la 
porumb și floarea-soarelui, iar S.M.T.- 
uri ca Băneasa, Mihai Viteaza, Cea- 
murlia, șj altele realizaseră abia 2—3 
procente din plan la această lucrare.

Dat fiind că timpul se menține 
ploios, iar buruienile amenință în 
mare măsură existența plantelor, este 
necesar ca în acest an lucrările de în
treținere a culturilor să fie transfor
mate într-o campanie hotărîtoare pen- 
tru crearea bunelor condiții de dez
voltare a culturilor și obținerea unei 
recolte bogate. Inginerii și tehnicienii 
agronomi din gospodăriile de stat ți 
colective de la regiuni, raioane și co
mune au datoria să cerceteze perma
nent starea timpurilor, să-i mobilizeze 
șj să-i îndrume concret pe oameni ca 
să execute la vreme prașilele necesare, 
folosind 
ponibile. 
talitatea 
gronomi 
comuna 
socot că .,nu trebuie nici o grabă, în- 
trucît culturile nu sint prea îmburuie- 
nite". Dimpotrivă oamenii muncii de 
pe ogoare trebuie convinși că numai 
menținînd culturile curate, fără buru
ieni. pot contribui la dobîndirea unor 
sporuri însemnate de recoltă, la creș
terea veniturilor și bunei lor stări.
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toate mijloacele de lucru dls- 
Este profund dăunătoare men- 
greșită a unor tehnicieni a- 
ca tov. Alexandrina Ivan din 
Corneți. raionul Ploești. care

gospodăriei vor fi frigate, îmi răspun
de nu fără mîndrie tovarășul Bută. 
După cum vedeți aspersoarele lucrează 
din plin.

Privesc în stînga, în dreapta. . In 
lanurile .de grîu și orz aspersoarele 
proiectează spre cer jeturi puternice 
de apă, care se întorc apoi spre pă- 
mînt ca o perdea fină de apă, ca o 
boare răcoroasă, mîngîietoare asupra 
plantelor, tinere'. Și nu șe poate spune 
că plantele nu sînt recunoscătoare 
pentru grija ce le-o poartă oamenii. 
Griul, orzul, cartofii anunță de pe 
acum recolte însemnate. Ghicindu-mi 
parcă gîndurile, tovarășul Bută îmi 
explică :

— La grîu ne-am propus să obținem 
în medie 2.500 kg. la hectar pe în
treaga suprafață de 900 hectare. Dar 
avem parcele de pe care prevedem să 
recoltăm 3.000 kg. la ha. și chiar mai

■ ■

★
Cîmpia mănoasă a Bărăganului de 

nord a suferit întotdeauna de secetă. 
In timpul verii temperaturile maxime 
ajung aici pînă la 44 de grade în aer, 
iar pe sol pînă la 55 de grade. In 
plus, vînturile uscate și valurile de aer 

__  ___ „ .. cald, foarte frecvente in această zonă, 
mult. La porumb boabe ne-am plani- . întregesc efectele grele ale secetei.

l *■ "
amplifică biruitor Gospodăriile de 

‘stat își măresc cu fiece an suprafața 
irigată. Colectiviștii gălățeni aduc pe 
Ogoarele lor apeie binefăcătoare ale 
Dunării și Șiretului. Și seceta, acest 
flagel care a amenințat întotdeauna 
munca truditorului de pe ogoare, va 
fi învinsă de către om. în anul 1975 
suprafața irigată a țării noastre va 
atinge circa 2.0C0.000 de hectare. 
Aceasta înseamnă de aproape 200 de 
ori mai mult decît în anul 1938, de 
cit în anii tristei Romînii „eminamente 
agricolă".

C. LUCIAN

Fruntași la întreținerea culturilor
Membrii întovărășirii din satul kg sfeclă de zahăr la ha șl 3.000— 

Gltiluș, raionul Tîrnăvenl, regiunea 3.500 kg porumb boabe ța ha, /în- 
Stalin. s-au sttuat fruntași pe raion lovărășițit din Giuluș au hotărît să 
în campania , îhsămînțărilor de pri
măvară. Pentru a-șl păstra locul de 
frunte, el au început de citeva zile 
prima prașilă la porumb șl a Il-a 
prașilă șl buchetatul la sfecla de za
hăr. Lucrările de întreținere a aces
tor culturi șînt în to'. Pentru a ob
ține producții de 30.000—35.000

prășească porumbul de .3 ori iar sfe
cla de zahăr de 4 sau de 5 ori. Frun
tași în muncile de întreținere sînt 
întovărășlții Trifan Coman, Popa 
Teofil, T. Coman ș< alții.

AUREL ȘEULEAN 
corespondent

Vizitele delegației agricole 
din R. P. Polonă

Membrii delegației agricole din 
R. P. Polonă, în frunte cu Micciv- 
slaw Jagielski, ministrul Agrlcuitu 
rii R. P. Polone, care se află în 
țara noastră la invitația Ministeru 
Iul Agriculturii, au vizitat în cursul 
zilei de marți Institutul de cercetări 
pentru cultura porumbului de la 
Fundulea.

împreună cu oaspeții, institutul a 
fost vizitat de tovarășii Alexandru 
Moghloroș, vicepreședinte al Consi
liului de Miniștri, Ion Cozma. min's- 
trul Agriculturii, Marin Stancu, ad-

junct al ministrului. Gh. N’ecula, 
prim secretar al Comitetului . regio
nal București al P.M.R.

. Reprezentanții agriculturii polo
neze s-au interesat de organiza ea 
cercetărilor, de rezultatele obținute 
și de sprijinul acordat de institut 
unităților agricole socialist coopera
tiste pentru mărirea producției de 
porumb boabe și siloz.

Contlnuîndu-șl vizita în țara noa
stră, membrii delegației agricole din 
R. P. Polonă au sosit miercuri di
mineața la Constanța.



Proiectul de Directive ale Congresului 
in dezbaterea oamenilor muncii

Purtători ai metodelor 
agrotehnice înaintate
Chemarea pe care ne-a adresat-o 

partidul prin proiectul de Directive a 
fost primită cu multă însuflețire de 
muncitorii și tehnicienii din gospodă
ria noastră. In lumina Directivelor, 
noi ne-am analizat rezultatele de pînă 
acum și posibilitățile ce le avem pen
tru obținerea unor rezultate și mai 
bune. Anul trecut, In condiții nu toc
mai favorabile, gospodăria de stat 
Redea a recoltat în medie la hectar 
2.946 de kg. de griu și 3.052 de kg. 
de orz. Dar nu producția ci prețul de 
cost a constituit un motiv de mîndrie 
pentru noi. Griul l-am produs cu nu
mai 283, Iar orzul doar cu 230 de lei 
tona. Deși -am strîns o recoltă mai 
mare decît cea planificată, noi am eco
nomisit la suprafața cultivată cu grîu. 
peste 345.000 de lei. De menționat că 
producția de anul trecut a fost obținu
tă în condițiile folosirii a puține canti
tăți de îngrășăminte.

Proiectul de Directive pune în fața 
gospodăriilor de stat sarcina- de a pro
duce în anii normali cel puțin 2.500 
de kg. de grîu în medie la hectar.

Această sarcină prevăzută pentru 
1965, noi o vom depăși, chiar în acest 
an. Insămîntînd grîu din soiuri de 
înaltă productivitate în teren bine lu
crat și fertilizat, noi avem posibilitatea 
să obținem în acest an cel puțin 3.000 
kg. de grîu în medie pe 2.600 de ha.

La metrul pătrat avem cu sute de 
spice mai mult decît anul trecut. A- 
dăugîmd și faptul că griul e mai bine 
dezvoltat ca-n 1959 iezultă că producția 
de 3.000 de kg., pe care ne-am pro
pus-o, va fi depășită.

La sporirea producției de ulei 
contribuie și brigada mea

7/t timp ce citeam pro
iectul de Directive, creș
tea In mine dorința de 
a contribui din toate 
puterile la realizarea o- 
biectivelor puse de către 
partid. Pentru îndepli
nirea sarcinilor trasate 
agriculturii simțeam 
că-mi revine și mie — 
un simplu brigadier — 
o mare răspundere. Din 
multele sarcini ce revin 
oamenilor muncii de pe 
ogoare eu mă voi opri 
la cele legate de cultu
ra florii-soarelui. In 
proiectul de Directive 
scrie: „Se va cultiva 
anual o suprafață de 
peste 500.000 ha. cu 
floarea-soarelui, punîn- 
du-se accent mai mare 
pe sporirea producției 
la ha, ca în 1965 să se 
realizeze cel puțin 1.500 
kg în medie la ha“. In 
1965 producția medie pe 
țară va fi, așadar, de 
1.500 de kg. Aceasta în
seamnă că gospodăria 
noastră așezată tntr-o 
zonă foarte propice cul

tivării florii-soarelui, va 
trebui să dea producția 
de mai sus chiar In a- 
cest an. De aceea, noi 
ne-am angajat ca, prin
tre alte realizări In cin
stea celui de-al II[-lea 
Congres al partidului, 
să depășim producția 
planificată la floarea- 
soarelui cu 100 de kg. 
la ha. și să reducem 
prețul de cost, per tonă 
cu 35 de lei. In vederea 
îndeplinirii angajamen
tului, brigada a aplicat 
măsurile corespunzătoa
re. Am semănat la timp 
optim sămînța de mare 
productivitate intr-un 
teren bine pregătit și 
fertilizat. Pînă la răsă
rire am dat o prașilă 
oarbă cu sapa rotativă și 
apoi clnd plantele erau 
in două-trei frunze s-a 
executat pe întreaga su
prafață de 189 de ha. 
prașila între rinduri.

In cele mai bune con
diții au efectuat prașila 
mecanizatorii Petre Ne-

Cu simt de răspundere
Prelucrarea șl dezbaterea proiectu

lui de Directive ale Congresului al 
III-lea al P.M.R. au strîns laolaltă pe 
toți muncitorii, tehnicienii și funcțio
narii gospodăriei de stat Devesel, re
giunea Craiova. în afară de anunța
rea dezbaterii n-a fost nevoie de altă 
mobilizare. Către seară, înainte de ora 
fixată, muncitorii erau prezenți cu toții 
în sala căminului cultural. Veniseră 
pînă și zilierii. Unii dintre dînșii ci
tiseră proiectul, altora proiectul le fu. 
sese citit de către brigadieri. Voind să 
cunoască mai în amănunțime totul, 
zilierii veniți la dezbateri ascultau cu 
atenție.

Salariații permanenți ai gospodăriei 
au dezbătut proiectul cu deosebit simț 
de răspundere. Brigadierul de cîmp, 
Mișu Iepure, fost țăran clăcaș în co
muna Dăbuleni, s-a oprit la patru din 
cifrele de ansamblu ale proiectului de 
Directive: cifrele care se referă la 
aparate de radio, mobilă, tractoare și 
îngrășăminte.

Oprindu-se la acestea patru din no
ianul de prevederi, brigadierul-a făcut 
o chibzuită alegere care i-a permis să 
evidențieze convingător schimbările 
adînci petrecute în viața satelor. „Co
muna mea avea 16.000 de suflete — 
spunea brigadierul. In toată comuna 
un singur om însă — un învățător — 
avea aparat de radio. II meșterise sin
gur și de aceea învățătorul se bucura 
în sat mai mult de teamă decît de 
respect. In ciuda explicațiilor pe care 
se căznea să le dea, noi îl socoteam 
vrăjitor. Cît despre mobilă ce să spun? 
Scaunele și masa cioplite de noi, pa
tul cu picioarele înfipte în pămînt, în 
asta consta toată — hai să zicem — 
mobila noastră. De altfel, pe atunci 
cuvîntul mobilă nu ne era cunoscut. 
Acum poșta a înființat un serviciu 
pentru abonamente la radio.~ In afară 
de aceasta, cei care nu au încă apa
rate de radio au difuzoare. Mobila 
nouă, cumpărată sau făcută pe coman
dă, se găsește în fiecare casă de co
lectivist. Comuna e in întregime colec
tivizată. Fără puterea populară, fără

In momentul de față în gospodă
ria noastră revin 170 de hectare pe 
tractor. In 1965 cîmd vor reveni pe 
tractor doar 100 de ha, iar agricultura 
va primi peste 2 milioane tone de în
grășăminte chimice, noi vom avea po
sibilități materiale pentru producții de 
grîu, orz, porumb care să fie mult mai 
mari ca în prezent. Experiența proprie 
ne-a arătat, de altfel, că pe terenurile 
fertilizate cu îngrășăminte chimice și 
naturale, recoltele au fost mai mari ou 
circa 30 la sută fată de terenurile ne
îngrășate.

In decursul anilor G.A.S. Redea va 
deveni o adevărată fabrică de cereale. 
Sporind producția de cereale și redu- 
cîndu-i costul, dezvoltind în continua
re sectorul zootehnic gospodăria noa
stră va realiza în I960 un beneficiu 
peste plan de 3.600.000 de lei.

Realizarea beneficiului ce ni l-am 
propus să-l obținem peste plan va fi 
posibilă prin sporirea producțiilor sec
torului vegetal cu 20 la sută la toate 
culturile, prin economii de mijloace 
materiale și bănești ca să menținem 
cheltuielile pe unitate de produs sub 
limita prevăzută de haremuri.

Muncitorii și tehnicienii gospodăriei 
de stat Redea asigură partidul că se 
vor situa în fruntea luptei pentru dez
voltarea agriculturii, că vor fi purtă
torii metodelor agrotehnice înaintate 
și vor contribui din toate puterile la 
crearea belșugului de produse necesar 
ridicării nivelului de trai al oameni
lor muncii din țara noastră.

STANCU VOICU 
directorul G.A.S. Redea 

raionul Caracal

grău și Ion Dedu. Acolo 
unde a fost nevoie s-a 
făcut răritul o dată cu 
prașila manuală pe find, 
lăslndu-se o densitate de 
circa 40.000 de plante 
la hectar.

Zilele trecute s-a înce
put și prașila a doua. 
Cu această ocazie am 
făcut verificarea densi
tății plantelor la hectar, 
care se menține normal.

Preoctipîhdu-ne îndea
proape de această cul
tură ca și de celelalte, 
stnț sigur că brigada 
noastră va fi fruntașă 
pe gospodărie și își va 
îndeplini angajamente
le luate. La lupta pen
tru sporirea producției 
de ulei de 3,3 ori pînă 
în 1965, brigada noastră 
își aduce încă de pe a- 
cum contribuția.

STOICA VASILE 
brigadier 

pentru cultura ma-re 
la G.A.S.

„Pavel Tcacenco", 
regiunea Galați

ajutorul dat de ea în tractoare, mașini, 
îngrășăminte, am fi avut oare toate 
acestea ? Iar toate acestea le-am fi 
avut fără partid ? Dacă acum arată 
satul așa, cum va arăta peste 5 ani ? 
Dar peste 15 ?“.

— Deși vremea a fost cam rece — 
a spus brigadierul în continuare, cul
turile se prezintă bine. De acum pro
ducția depinde aproape în întregime 
numai de noi. Angajamentul care mi 
l-am luat în cinstea Congresului va 
fi îndeplinit.

Inginerul Petre Căroi, mecanicul șef 
al gospodăriei, s-a oprit —asta și ca 
o consecință a profesiei sale — asu
pra acelor părți din proiect care se 
ocupă de dezvoltarea tehnicii. „Com
binele și windroverele sînt de acum 
reparate a spus el. Proiectul de Directi
ve arată că pentru a micșora la maxi
mum pierderile trebuie ca recoltatul să 
se facă în 7-8 zile. Noi vom recolta anul 
acesta în șase zile. Aceasta prin folo
sirea la un grad mai înalt a tehnicii 
pe care o avem. In timpul recoltării 
vom lucra în două schimburi. Ambele, 
schimburi prelungite".

Angajamentele inginerului Căroi au 
fost susținute de tovarășii Voicu Ma
rin și Ivan Mihai .amîndoi iscusiți șefi 
de brigăzi de tractoare. Lucrări de ca
litate, executate cu 5 zile mai repede 
la întreținerea culturilor și cu două 
zile mai devreme la recoltat — iată 
în cîteva cuvinte, prin ce vor Intim. 
pina cei doi brigadieri și mecanizatorii 
de sub conducerea lor cel de-al III-lea 
Congres al partidului. In plus de 
aceasta mecanizatorii și-au propus să 
reducă consumul de carburanți pe oră 
de funcționare tractor la nu mai mult 
de 5 litri.

Ani la rînd sectorul zootehnic a fost, 
după expresia unui vorbitor, acela care 
da dureri de cap tuturor. Astăzi sec
torul zootehnic e pe cale să devină în 
G.A.S. Devesel o ramură de produc
ție rentabilă. Producția zilnică de lapte

Ca rezultat 
al introducerii 

tehnicii noi
Proiectul de Directive ale Congresu

lui al III-lea al P.M.R. a fost primit 
de întregul colectiv de muncă al gos- 
oodăriei noastre cu entuziasm ș-i tot
odată cu mărită răspundere pentru 
realizarea obiectivelor propuse. Noi 
toți sîntem hotărîți ca la îndeplinirea 
indicilor prevăzuți în proiect, gospo
dăria noastră să aducă o contribuție 
însemnată. Măsurile luate pînă acum 
sînt edificatoare. Anul trecut foloseam 
șase oameni ca să îngrijească vacile 
la pășune, iar la un număr .de vaci 
mai mare doar unul singur care e aju
tat de păstorul... electric. In afară de 
aceasla acum aplicăm pășunatul sis
tematic ceea ce ridică cu circa 50 la 
sută productivitatea pajiștei. Astăzi, 
nu se mai mulge de către un munci
tor o vacă timp de cinci minute, ci 
cu ajutorul aparatului electric de 
muls, se mulg în acest timp opt vaci.

De asemenea la recoltarea și însilo- 
zarea furajelor nu se mai folosesc zeci 
de muncitori deoarece prin utilizarea 
combinei de siloz tractată se mărește 
de circa zece ori productivitatea mun
cii. Pentru cei 60.000 de pui, masa 
verde se toacă mecanic în 30 de mi
nute.

Muncitorii, tehnicienii și inginerii 
din gospodăria noastră asigură parti
dul că cifrele înscrise în planul de 
dezvoltare a economiei naționale pe 
anii 1960—1965 vor fi realizate, îna- 
inte de termen. încă înainte de 1965 
noi vom produce la suta de hectare 
de teren 460 de hl de lapte și 13.5 tone 
de carne. Efectivele de animale vor 
spori, pînă în 1965 de la 512 de taurine, 
cît avem azi. la 1.800 de capete din 
care 700 de vaci (actualmente sînt 
200 de vaci) ; numărul oilor va spori 
de la 2.120 la 5.000, iar al porcilor de 
la 2.500 la peste 5.000 de capete.

însuflețiți de mărețul program al 
partidului nostru lucrătorii din gospo
dăria de stat Poiana vor,da an de an,

Și 
de

beneficii tot mai mari, contribuind 
în acest fel Ia ridicarea nivelului 
trai al celor ce muncesc.

MAIER LIV1U 
organizator de partid 

la G.A.S. Poiana, regiunea Cluj
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Propuneri • Sugestii

creșterea producției de lapte medii. Ca producția medie să crească
------ ---_ MARTIN de la G.A.S. Variaș — este necesar

• In 1965 se vor produce peste 50 de milioane de hectolitri de 
lapte față de circa 25 de milioane cît s-a produs anul trecut. Sporul 
aoesia se va obține atît prin creșterea numărului de vaci cît și prin 
creșterea producției de lapte medii. Ca producția medie să crească 
neîncetat — spune tov. MARTIN de Ia G.A.S. Variaș — este necesar 
ca unitățile agricole să înființeze cercuri zootehnice permanente care 
să discute noutățile tehnice pe care le popularizează literatura de 
specialitate, să extindă experiența îngrijitorilor fruntași, să se ocupe 
de ridicarea neîncetată a nivelului profesional.

• Inginerul ION PERȘINARU de la G.A.S. Săcele, regiunea 
Constanța, propune constructorilor de mașini să realizeze o mașină 
de recoltat sfeclă de zahăr. In felul acesta s-ar reduce cu 25 la sută 
consumul de muncă pe care-1 cere cultura sfeclei în condițiile recol
tării n§mecanizate.

• O propunere Interesantă face tovarășul TUDOR PINTEA, pre
ședintele G.A.C. din comuna Cumpăna. El propune S.M.T.-urilor să 
înființeze echipe de mecanici pentru extinderea micii mecanizări în 
zootehnie.

» UNITĂȚILE TRUSTULUI GOSTAT BAIA MARE, folosesc 
pentru amendarea terenurilor acide, piatră de var. Intrucît cariere 
de piatră de var există în număr mare, mai mulți lucrători ai acestor 
unități propun ca metoda folosită de G.A.S.-urile bălmărene să fie 
extinsă. Prin amendarea terenurilor cu piatră de var, producția la 
hectar poate spori cu 300—500 de kg. de cereale.

• Institutului de cercetări pentru cultura porumbului i se cere 
de către tov. ION MATIU, organizator de partid la G.A.S. Oradea, 
să creeze hibrizi de porumb cu o cît mai mare masă vegetativă în 
scopul măririi producției de porumb pentru siloz.

• Deosebit de prețioasă e propunerea tov. ILIE DUȚA, prim se
cretar al comitetului raional P.M.R. Alexandria. El propune ca sta
țiunea experimentală I.C.A.R. Brînceni care se ocupă exclusiv de 
probleme privind bumbacul să-și îndrepte eforturile spre culturi cu 
pondere mare în raion. Importanța propunerii este evidentă dacă ți
nem seama că în raion se cultivă peste 70.000 de hectare cu porumb, 
grîu, sfeclă de zahăr și doar 526 de hectare cu bumbac.

iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiniii
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pe cap de vacă furajată a trecut gra
nița celor 10 litri ce părea doar cu 
cîteva luni în urmă ca imposibilă de 
atins. în toamna trecută gospodăria 
Devesel a primit 2.000 de berbecuți 
pentru a-i crește pentru carne- Gospo
dăria i-a scos fără pierderi din iarnă 
și, deși îi lipsesc pășunile, a reușit 
să-i furajeze în așa fel ca planul de 
lînă și carne să fie pe punctul de a 
fi depășit. Tunsul, început de curînd, 
arată că pe cap de berbec se va ob
ține cu circa 0,500 kg. mai multă 
lînă decît prevede planul. Berbecii au 
fost păscuți pe marginea liniei ferate, 
pe secara masă verde care a fost pă_ 
șunată mai întîi cu vacile Despre 
toate aceste succese ale gospodăriei, 
a vorbit la ședința de dezbatere a 
proiectului de Directive, zootehnistul 
Popa Ștefan.

Următorul vorbitor, inginerul Dră- 
ghici, a adus din nou dezbaterea la 
problemele sectorului vegetal.

— Am fost astăzi în cîmp să văd 
grîul. Nu trebuie să fii specialist ca 
să-ți dai seama că vom recolta pe puțin 
2,500 kg la hectar. Aceasta în I960 cînd 
aveam pe tractor o încărcătură mare 
de teren. In 1965 vor reveni 100, iar 
în anii 1968—1970 numai 70 de ha de 
teren arabil pe tractor. Atunci vom 
scoate cu siguranță nu 2.500 de kg 
cît prevede proiectil] în medie pentru 
gospodăriile de stat, ci mult mai mult. 
Dacă țin seama de înzestrarea cu ma
șini, de îngrășămintele ce le vom pri
mi, găsesc că producția medie prevă
zută în proiect 
normal poate fi 
obține în 1965, 
prea favorabile.

După dezbaterea proiectului de Di
rective am stat de vorbă cu cîțiva 
muncitori în legătură cu posibilitatea 
sporirii producției de grîu. Subscriau 
cu toții la ce spusese inginerul Dră- 
ghici în ședință „Fără zăpadă în tim
pul iernii, iarnă care, pe de-asupra, a

pentru un an agricol 
depășită, că noi vom 
chiar în condiții nu 
recolte mai mari.

săi,,

o
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Fruntașii pe raion
dezbat proiectul de Directive

Pămtnlui arabil al comunei Gră
dinari, raionul Domnești, regiunea 
București, se întinde pe trei sate : Gră
dinari. Tîntava și Fălcoianca. Țăranii 
muncitori de prin partea locului sînt 
oameni harnici, cunoscuți ca iscusiți 
gospodari.

In comună se află o gospodărie co
lectivă și trei întovărășiri, cu 2,309 de 
hectare teren arabil. Membrii celor trei 
întovărășiri sînt in întrecere, și ur- 
mînd exemplul gospodăriei colective 
din Fălcoianca care a produs in 59 
2.100 kg. grîu la ha. și 2.500 kg po
rumb boabe, luptă și ei să scoată re
colte mari. Andrei Gheorghe, noul pre-
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fost și geroasă, fără ploi în martie și 
cu frig după aceea, noi vom obține 
totuși în jur de 2.500 de kg de grîu la 
hectar. Dacă am fi avut îngrășăminte 
azotoase am obține și mai mult". 
Așa că are dreptate inginerul nostru.

Cu spirit de răspundere, cu mult simț 
gospodăresc, muncitorii și tehnicienii 
G.A.S. Devesel au dezbătut pe larg 
proiectul de Directive, și-au manifes
tat din toată inima încrederea în po
litica înțeleaptă a partidului și au ho- 
tărit ca aportul unității lor să fie la 
înălțimea sarcinilor puse de partid în 
fața oamenilor muncii din agricultură.

M. MOTREANU

Școala de mecanici agricoli din lanca

In fiecare an școala profesională de mecanici agricoli din lanca, regiunea Galați, dă agriculturii cadre de 
mecanizatori tot mai bine pregătiți, cu dragoste pentru meseria aleasă.
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ședințe al întovărășirii din Tîntava, cu 
care am stat de vorbă despre culturile 
întovărășirii, mi-a povestit cum și-au 
organizat ei munca pe cele 814 hectare 
și Ce rezultate au obținut.

Ceea ce merită menționat în mod 
deosebit, la Grădinari, este strînsa 
legătură dintre sfatul popular și con
ducerile unităților agricole cooperatiste 
din comună. Faptul că conducerea sfa
tului popular (președinte Radu Nico- 
lael și inginerul agronom Nina Po- 
povici au urmărit și îndrumat cu grijă 
campania de insămințări de primăvară, 
a situat comuna Grădinari fruntașă pe 
raionul Domnești. Deși încerca să nu 
pa ă mîndru, tovarășul Radu Nicolae, 
îmi arăta steagul de comună fruntașă.

— Știți că nu-i de loc greu să fi 
fruntaș la însămînțări și codaș la 
întreținerea culturilor, avînd în vedere 
că aici un mare merit îl are și S.M.T.- 
ul Ciorogirla, a zis președintele, vrind 
parcă să arate celor d? față că nu-i 
timpul să dormi pe lauri

Primul a sărit ca ars Ion Dragomir, 
brigadierul de cîmp al gospodăriei co
lective din Fălcoianca, El a arătat, cu 
cif e, starea în care se află întreține
rea culturilor în gospodărie. Vrind să 
nu se lase mai prejos, Andrei Gh., pre
ședintele întovărășiri! din Tîntava a 
arătat președintelui sfatului că pe cele 
814 hectare, înjovărășiții sînt la zi cu 
luc-ările de întreținere a culturilor.

Cele spuse de Ion Dragomir și de 
Andrei Gheorghe au fost confirmate

D A
Fată de țară, de prin părțile Roma

nului, de copilă încă, Corina a îndră
git pămîntul cu buruienile și gizele lui. 
Ii plăcea nespus de mult să zburde prin 
lanurile verzi de griu, să simtă spicele 
mustăcioase, mîngiindu-i fața ori să se 
ascundă la umbra tufelor de porumb. 
Pe atunci nu știa, bineînțeles, că păpu
șoiul acela de pe meleagurile moldove
nești mai poartă și denumirea de Zea 
mais. A aflat-o însă ceva mai tirziu, 
cînd in liceu fiind, profesorul de știin
țele naturii le-a vorbit pe îndelete ele
vilor despre fiecare plantă și animal în 
parte. Atunci, în anii aceea, Corina a 
început să vadă clar drumul pe care 
îl are de urmat în viață: „Mă voi face 
naturalistă ori inginer agronom" și-a 
spus ea. Țelul propus nu a fost greu 
de înfăptuit. Marile prefaceri revoluțio
nare care au avut loc în țara noastră 
după 23 August 1944 hotărîseră pentru 
totdeauna dreptul, la învățătură pentru 
toți fiii oamenilor muncii de la orașe și 
sate. Ca studentă la Facultatea de a- 
gronomie din București a îndrăgit în
deosebi fitopatologia și entomologia, 
științe care se ocupă cu cunoașterea bo
lilor și dăunătorilor plantelor și cu 
metodele de combatere a acestora. Do
vedind înclinație către cercetarea știin
țifică, după absolvirea facultății, în a- 
nul 1951, Tușa Corina a fost reparti
zată la stațiunea experimentală I.C.A.R. 
Mărculești. Tînăra ingineră nu s-a spe
riat nici de arșița nepotolită din timpul 
verii nici de vînturile și gerurile nă- 
praznice care dăinuie iarna, aici in 
inima Bărăganului- I se încredințase 
nobila sarcină de a lucra intr-o insti
tuție care constituie un . avanpost al 
agriculturii noastre în drum spre so-
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de inginerul agronom Nina Popovici. 
Din raportul său am putut constata că 
la Grădinari lucrările de întreținere a 
culturilor prășitoare ca și lucrările din 
grădinile de legume ale gospodăriei 
colective și ale întovărășirilor sînt exe
cutate la vreme și bine. De pildă, po
rumbul de pe 915 ha a fost prășit o 
dată și a începui prașila ă doua. Pe 
cele 112 ha de floarea-soarelui lucră
rile de întreținere sînt. de asemenea, 
la zi, ea și pe cele 300 de ha de gră
dină. Pe comună, planul pentru po
rumbul siloz a fost de 29 de hectare și 
s-au realizat 45 din care 15 la gospo
dăria colectivă. In prezent se lucrează 
prin muncă voluntară la rețeaua locală 
de irigare necesară unei suprafețe de 
teren de 40 ha-

— Am citit cu mare bucurie proiec
tul de Directive ale Congresului al 
III-lea al P.M.R., .și sîpletn mîndri, 
că prin munca noastră și prin recol
tele mari pe care le vom dobîndi. la 
hectar vom ajuta ca mărețele obiective 
trasate agriculturii de proiectul de Di
rective să fie înfăptuita și depășite. In 
campania de însămînțări am fost pri
mii pe raion și ne vom strădui să fim 
primii atît la întreținerea culturilor cit 
și la producția la hectar, care depinde 
după cum se știe, in mare măsură de 
f«'ul in care sint întreținute culturile, 
mi-a spus îa despărțire tovarășul Radu 
Nicolae, președintele sfatului popular 
din Grădinari.

I. TERBESCU

R U I R E
cialism-și ea era mîndră de lucrul a- 
cesta.

Sosită în stațiune ea a simțit încă 
de la început grija și sprijinul colecti
vului (le ulei și îndeosebi al comuniș
tilor, care au înconjurat-o cu căldură 
și dragoste, ajuiînd-p să se acomodeze 
cu noua muncă, asigurîndu-i condiții 
cît mai bune de lucru și de viață. De 
atunci și pînă în prezent inginera des
fășoară o neobosită muncă de cerce
tare în cadrul- laboratorului de protec
ția plantelor. Paralel cu munca de cer
cetare ea contribuie din plin și la rea
lizarea unor sarcini obștești. Ca preșe
dintă a comisiei de femei din stațiune 
și responsabilă cu asigurările sociale în 
comitetul sindical, în permanență este 
în mijlocul muncitorilor, inginerilor și 
funcționarilor de aici ocupîndu-se de 
cerințele acestora și ale familiilor lor.

In ceea ce privește activitatea științi
fică de-a lungul celor 9 ani, cercetă
toarea Tușa Corina, a dobîndit multe 
realizări. Stabilirea celor mai eficace 
metode de combatere a Zabrusului, 
Tanijmecusului, bacteriozei bumbacului 
și a omidei capsulelor de bumbac in 
condițiile specifice ale Bărăganului, 
precum și cercetarea posibilităților de 
combatere a buruienilor pe cale chimi
că și stabilirea dozelor pentru fiecare 
substanță folosită, sint doar citeva 
din problemele la rezolvarea cărora a 
lucrat cu sprijinul colectivului din sta
țiune.

Cercetările făcute au dus la concluzii 
deosebit de interesante pentru practica 
agricolă. Prin folosirea ierbicidelor la 
cultura porumbului, bunăoară, la sta
țiune au fost obținute sporuri de re
coltă de 15—20 la sută față de cultu-

INSTITUTUL AGRONOMIC
’„TUDOR VLADIMIRESCU"

CRAIOVA

A. N U N Ț
Pentru a veni în sprijinul candida- 

tilqr la concursurile examenului de 
burse și de admitere în învățămîntul 
superior pentru cursurile de zi și fără 
frecventă. Institutul agronomic „Tudor 
Vladimirescu" din Craiova organizează 
înccpînd cu dala de 1 iunie 11160, 
cursuri de pregătire după cum urmea
ză:

La Facultatea de agricultură pentru 
disciplinele:

— Științele naturale (botanică, 
zoologie, darwinism)

— Chimie
— Matematici

La Facultatea de mecanizarea agri, 
culturii pentru disciplinele :

— Matematici
— Fizica

Cursurile vor funcționa în localul 
focultăților respective, pe baza progra. 
mului orar întocmit, între orele 18.21.

Pot participa Ia aceste cursuri fiii 
oamenilor muncii care se pregătesc 
pentru admiterea în învătămîntul su
perior din Craiova și din alte centre 
universitare. Pentru candidații din 
afara orașului Craiova. Institutul a- 
sîgură pe toată perioada de pregătire 
(1 iunie . 25 ' august) cazare și masa 
contra cost- Informații suplimentara 
se pot obține zilnic la Rectoratul ins
titutului din str. A.I. Cuza 31, telefon 
28.66.

RECTORATUL

Prin muncă voluntară
Membrii asociației sportive „Vic

toria" din comuna Chlșln.eu-Criș, ra
ionul Criș, regiunea Oradea, întîm- 
pină cel de-al III-lea Congres al 
P.M.R. cu realizări bogate în 
muncă.

In una din zilele trecute, ei au 
descărcat și transportat la baza spor
tivă cantitatea de 7 vagoane balast 
și 5.000 buc. cărămidă care se vor 
folosi Ia construcția noii tribune. De 
asemenea, tot în cinstea Congresului 
partidului, ei muncesc la terminarea 
terenului de baschet.

Și pe linie organizatorică sporti
vii din Chișineu-Criș au obținut re
zultate frumoase. Astfel, în asocia
ția sportivă „Victoria" s-au mai în
scris încă 130 de membri noi.

O contribuție prețioasă la obți
nerea acestor Importante supeese au 
adus o sportivii Romulus Orădan, 
Gheorghe Anciu. Zllton Igyarto, Iu- 
liu Rusmir, Vaslle Chirifă,. Petre 
Trutasl «lW. t t0Ț0I

corespondent

ra netratată. De asemenea, însemnate 
sporuri de recoltă au fost obținute prin 
folosirea ierbicidelor la cultura cereale
lor păioase. Demn de subliniat este 
faptul că rezultatele bune la care a a- 
juns laboratorul de protecția plantelor 
de la stațiunea experimentală I.C.A.R. 
Mărculești sînt aplicate pe scară din 
ce în ce mai largă de către unitățile a- 
gricole de stat și cooperatiste din 
raza sa. Astfel, cu sprijinul stațiunii, 
gospodării de stat ca Dragalina, legă- 
lia și Perișoru, ori gospodării colective 
ca „Tudor Vladimirescu" din Ogoarele 
și „30 Decembrie" din Perișoru au apli
cat in anii trecuți cu bune rezultate pe 
zeci și sute de hectare, substanțe chi- 
mice pentru distrugerea buruienilor și 
mai cu seamă a rapiței, volburei, urda 
vacii și altele, din culturile de grîu, 
orz, mazăre, sparcetă, dughie etc.

— In anul acesta, ne spune inginera 
Tușa Corina, încercăm să extindem 
combaterea buruienilor cu ajutorul ier
bicidelor la cultura viței de vie și să 
stabilim dozele necesare.

Rezultate bune au fost obținute și în 
combaterea anumitor dăunători și boli- 
Prin tratarea seminței de bumbac cu 
acid sulfuric și apoi cu un antimăluric, 
de pildă, s-a ajuns ca in ultimii ani, 
în unitățile agricole cultivatoare de 
bumbac din Bărăgan, frecvența bacte- 
riozei să fie din ce in ce mai mică. De 
asemenea, combaterea gindacului ghe
bos'la griu, sau a rătișoarei la porumb, 
sfeclă de zahăr și floarea-soarelui, se 
face în prezent în cadrul unităților agri
cole din raza stațiunii cu rezultate din
tre cele mai bune. Pentru identificarea 
dăunătorilor și indicarea tratamentului- 
necesar este chemată deseori inginera 
Tușa. Chiar zilele trecute ea a fost so
licitată de gospodăria colectivă din 
Perișoru pentru combaterea unui atac 
de Tanymecus la floarea-soarelui și de 
gospodăria de stat Perișoru unde la cul
tura rapiței se ivise un atac de dău
nători.

— Incepind din anul acesta, îmi spu
nea inginera Tușa Corina, ne vom ocu
pa în cadrul laboratorului nostru și de 
problema combaterii bolilor și dăună
torilor plantelor furajere și îndeosebi la 
lucerna și porumbul pentru siloz. Avln- 
du-se în vedere că proiectul de Direc
tive ale Congresului al III-lea al 
P.M.R., recent apărut in presă, pune 
în fața oamenilor muncii din agricul
tură sarcini mari în ceea ce privește 
sporirea producției vegetale și anima
le, ne dăm seama că și pe umerii noș
tri, ai cercetătorilor, apasă mari răs
punderi. Ne dăm seama că de la noi, 
cei care lucrăm în direcția protecției 
plantelor, se așteaptă răspuns, la. multe 
întrebări legate de sporirea producții
lor agricole. De aceea, ne străduim să 
întîmpinăm Congresul partidului cu 
realizări cit mai inse innate, angajlndu- 
ne să dăm răspuns la cît mai multe 
probleme ridicate de producție.

...Sint vorbe pline de căldură și avint, 
vorbe ale unui om nou al patriei noas- 
tre care și-a pus toată dragostea și pu
terea sa de muncă in înaltul țel al slu
jirii științei agricole.

V. POMPILIU



EuHmi1 LA GOSPODĂRIA COLECTIVĂ
dezvoltării
multilaterale DIN CIORĂȘTI

W

Vom obține vinuri de calitate,
în partizi și mai mari

„Gospodăriile colective, pe care statul le sprijină prin meca- 
nizarei credite, semințe de soi, îndrumare agrotehnică, trebuie să 
dezvolte multilateral gospodăria lor obștească, să sporească con
tinuu producția vegetală și animală".

(Din proiectul de 
al P.M.R).

Directive ale Congresului al IlI-lea

de animale, în 
de vaci și apoi 

este in formare, 
brună vor trebui
1.70 capete. Ele 

15 litri de lapte.

Dacă stai de vorbă cu tov. 
Coman, președintele gospodăriei 
lectlve „Iosif Rangheț" din comuna 
Ciorăști, raionul Rîmnicu Sărat, cu 
Ion Mitu, secretarul organizației de 
partid, ori cu brigadieri ca tov.
Florea Neacu, Alexandru Alexan-
drescu, sau cu simpli colectiviști ca 
Ion Dinu, Costică Stoica și alții, al 

înțelegi de la toți același lucru 
■ anume, că dorința lor cea mai 
"erbinte este ca gospodăria colec
tivă din Ciorăști să devină cît mal 
puternică — să obțină an de an re
colte bogate, să numere cît mai 
multe animale șl să obțină de la a- 
cestea producții cit mal ridicate.

Dorința colectiviștilor din 
răști este un lucru firesc, ar 
cineva, șl pe bună dreptate, 
pentru aceasta și-au unit ei 
mînturile și puterile de muncă: să 
muncească mal bine, să cîștige mai 
bine, șl să trăiască mai bine.

In anii care au trecut de 
ființarea acestei gospodării 
tive, s-a adeverit din plin că 
ca în comun aduce oamenilor 
stare, fericirea. Un singur exemplu 
este grăitor în această privință. De 
pildă, anul trecut, fondul de bază 
al gospodăriei colective din Ciorăști 
a ajuns la 2.074.000 lei; pentru 
fiecare zi-muncă colectiviștii au pri
mit cite 13 kg porumb știulețl, 5 
kg grîu, 1 kg cartofi, 0,200 kg fa- 
*»le, 0,300 kg zahăr, însemnate 
Bntltăți de furaje pentru animalele 
"in gospodăria personală și cîte 19 
lei. Colectivistul Vasile D. Petre, 
pentru 400 zi le-muncă efectuate cu 
soția șl un băiat, a primit 5.200 kg 
porumb, 2.000 kg grîu, 80 kg fa
sole, 400 kg cartofi, 120 kg de za
hăr, 7.600 lei în numerar, paie, fîn, 
coceni etc. De asemenea, colectivis
tul Marin Drăgulln, pentru cele 560 
zile-muncă efectuate cu Alexandru, 

copiii săi — a 
de porumb 
112 kg fa- 
produse și

anul trecut 
gospodăria 
obținut în

Ion 
co-

Cio- 
zice 
căci 
pă-

la în- 
colec- 
mun- 
bună-

Codina șl Florea 
primit peste un vagon 
și grlu, 560 kg cartofi, 
sole, 168 kg zahăr, alte 
10.640 lei în numerar.

Dacă ai în vedere că 
— ca șl în alți ani — 
colectivă din Ciorăști a 
medie 1.800 kg grîu, 2.500 kg po
rumb, 25.000 kg sfeclă de zahăr, 
1.800 kg floarea-soarelui — este 
clar de ce colectiviștii au primit la 
ziua-muncă numai cereale 18 kg. 
Un om care nu știe rostul în gos
podăria colectivă s-ar întreba însă 
de unde au primit colectiviștii din 
Ciorăști cîte 19 lei la flecare zl- 
muncă. Răspunsul este simplu : din 
valorificarea pe bază de contract cu 
statul a producției vegetale și ani
male. Omul de care este vorba ar 
mai afla că pe lîngă cultura cerea
lelor, colectiviștii din Ciorăști au 
dezvoltat an de an o altă ramură de 
producție aducătoare de mari veni
turi șl anume, creșterea animalelor. 
Gospodăria numără în prezent 104 
taurine, peste 1.100 ol mame șl ti
neret, aproape 500 porcine dintre 
care scroafe de prăsilă 70 capete, 
aproape 3.000 de păsări adulte șl 
pui.

Așadar, starea înfloritoare a gos
podăriei colective „Iosif Rangheț" 
din Ciorăști și veniturile ei, ca și 
ale fiecărui colectivist harnic, s-au 
datorat muncii și luptei pentru dez
voltarea mai multor ramuri de pro
ducție : cereale, plante tehnice și 
zootehnia, pentru obținerea unor re
colte sporite la hectar, pentru creș
terea numărului de animale și a 
producției de carne, lapte, lînă și 
ouă.

„Cîmpul va fi mai roditor 
ca în alțl ani"

Ziarele cu textul proiectului de 
Directive au fost citite cu viu inte
res de colectiviștii din CiorăștI. 
Discuțiile purtate apoi de ei, la se
diul gospodăriei, pe ctmip, în cli
mele de răgaz, oglindesc nu numai 
dorința dar și hotărârea lor fermă 
ca tncepînd de pe acum, munca în 
gospodărie să fie mai spornică.

—- In acest an, spune președin
tele gospodăriei, cîmpul nostru va 
fi mai roditor. Este în interesul fie
cărui colectivist să traducă în viață 
sarcinile trasate de partid. Așa cum 
în industrie, muncitorii luptă cu 
abnegație să mărească producția și 
productivitatea muncii, și noi, co
lectiviștii, avem datoria să obținem 
cereale mai multe, îndeosebi 
și porumb, 
animale de 
ducțil de 
mari ca în

Vorbele

grîu 
să dezvoltăm fermele de 
la care să realizăm 
lapte, carne, lînă, 
anii de pînă acum, 
acestea m-au dus

pro-

gîndul 16 un grafic pe care îl cer
cetasem mai înainte de a sta de 
vorbă cu președintele. Ce spune a- 
cest grafic? Iată: în acest an, gos
podăria va realiza 2.000 kg grîu la 
ha. 3.000 kg porumb la ha, 30.000 
kg sfeclă de zahăr la ha șl 1.800 
kg floarea-soarelui la ha. Spune 
graficul, dar spun și colectiviștii, și 
spun mai cu tărie semănăturile din 
cimp. care sînt atît de frumoase în
cît, vorba inginerului agronom, tov. 
Constantin Andrei: ,
vine să pleci de lingă 
devăr, lanuri de toată 
lectiviștii din CiorăștI, 
îndemnurile partidului, 
pricepere cele învățate

nu-țl 
Intr-a- 
au co- 
urmind

„Nici 
ele".

lauda 
căci, 
el aplică cu 

... ___ __  ... . j la cursurile
agrotehnice. Muncă după carte. La 
porumb, bunăoară, în terenul bine 
pregătit, s-a făcut însămînțarea cu 
semănătorile ,,Victoria" care au a- 
slgurat o răsărire uniformă, rînduri 
drepte și densitatea de 38.000- 
40,000 fire la hectar.

— Anul acesta, spune inginerul 
Andrei, este începutul unei munci 
mai temeinice pentru obținerea de 
recolte bogate de porumb. Așa după 
cum se arată în proiectul de Direc
tive, noi vom extinde arăturile a- 
dînci de toamnă pe întreaga supra
față' de 900-1.000 hectare cultivată 
cu porumb șl vom înlătura defini
tiv practica de pînă acum de a în
sămânța ani în șir porumb după po
rumb. O atenție deosebită .a început 
să se dea lucrărilor de întreținere 
a culturilor de care depinde în mare 
măsură obținerea recoltelor sporite 
la hectar. Prășitul îl executăm nu 
pe rîndul pe care merge omul, ci 
pe cel din dreapta lui. In felul a- 
cesta locul nu rămîne cu urmele fă
cute de piciorul omului, bătătorit, 
ci afinat pentru ca apa să nu se 
evaporeze din sol.

Cînd a venit vorba despre folosi
rea îngrășămintelor organice și chi
mice. inginerul a ținut să precizeze 
că a arătat colectiviștilor rolul aces
tora în obținerea unor producții 
sporite la hectar, că s-a trecut în 
mod practic la treabă.

— La sfecla de zahăr, zicea ingi
nerul agronom, care a fost însămân
țată în teren arat din toamnă la 
adâncimea de 25-30 cm, am intro
dus sub brazdă cîte 20 tone de bă
legar de grajd la hectar. Au fost 
aplicate îngrășăminte și în primă
vară. In curînd, înainte de efectua
rea prașllei a Il-a vom executa o 
îngrășare suplimentară a sfeclei de 
zahăr. Folosirea îngrășămintelor or
ganice și chimice, asigurarea unei 
densități de 120.000 plante la ha 
și executarea a 3-4 prașile, sînt 
garanții sigure că în acest an vom 
obține circa 45.000 kg de sfeclă de 
zahăr la ha.

Incepînd din acest an, gospodăria 
colectivă din Ciorăști va depăși 
prevederile proiectului de Direc
tive în ceea ce privește producția 
de sfeclă de zahăr. Acest lucru va 
duce la dezvoltarea gospodăriei, la 
întărirea el economico-onganizato- 
rlcă, la traducerea în viață a sar
cinilor trasate de partid.

— N-am avut în nici un an se
mănături frumoase de grîu, porumb, 
sfeclă de zahăr, floarea-soarelui ca 
acum, spunea colectivistul Ion Mitu. 
Dar. nu ne mulțumim cu ce am rea
lizat. Proiectul de Directive ale 
Congresului al IlI-lea al partidului, 
ne-a deschis orizont mai larg. Vom 
lupta atît pentru depășirea produc
țiilor de cereale șl plante tehnice 
la hectar, dar șl pentru dezvolta
rea creșterii animalelor — pentru 
îmbinarea armonioasă a ramurilor 
de producție.

de elită pe specii 
primul rind ferma 
de porci. Nucleul 
Vacile de rasă 
să ajungă la c rea 
dau zlln'c circa iu >»>! „v 
De acest lucru le-a vorbit colecti
viștilor. tehnicianul zootehnist Gri- 
gore Roșea, cînd s-au făcut discuții 
pe marginea proiectului de Direc
tive. cînd colectiviștii din Ciorăști 
au văzut că partidul pune ca sar
cină continua dezvoltare a zooteh
niei, creșterea numărului și pro
ductivității bovinelor și în special 
a vacilor de lapte care, pe țară, tre
buie să ajungă pînă în 1965 la a- 
proximativ 2.900.000 capete față de 
2.156.000 în 1959.

— Așa după cum prevede proiec
tul de Directive, explica președin
tele gospodăriei, noi vom da aten
ția cuvenită șl dezvoltării creșterii 
porcinelor, punînd accent deosebit 
pe creșterea porcinelor din rasele 
precoce de carne. In acest caz, vom 
crește porci din rasa „Landrace" 
care dau mai multă carne. Pe de 
altă parte, avem avantajul că porcii 
aceștia la vîrsta de 6-7 luni ajung 
la 90-100 kg greutate. Și nucleul 
acesta îl avem în formare.

Măsurile luate de colectiviștii 
din Ciorăști, dovedesc spirit gos
podăresc și rîvna lor ca gospodăria 
să devină tot mai puternică din 
punct de vedere economic. Produ- 
cînd mari cantități de cereale, po
rumb, de pildă, gospodăria va pu
tea dezvolta mult creșterea porcine
lor. lucru care va duce la obținerea 
unor tot mat însemnate venituri bă
nești, la întărirea ei economico-or- 
ganlzatorlcă pe linia trasată prin 
proiectul de Directive.

Baza furajeră — chezășie 
a dezvoltării creșterii 
animalelor proprietate 

obștească
„Porumbul, și mal ales porumbul 

de siloz, trebuie să devină furajul 
principal în hrănirea animalelor". 
Acest prețios îndemn a fost >pus la 
inimă și de colectiviștii din Cio
răști. Ei luptă pentru a asigura cel 
puțin 10 tone de porumb siloz pe 
cap de vacă furajată. In acest scop 
au însămînțat 80 hectare cu porumb 
pentru siloz. Deosebit de aceasta, 
gospodăria are 100 hectare de lu- 
cemă și 30 hectare de borceag, iar 
pentru a asigura animalelor canti
tăți îndestulătoare de masă verde,

a planificat 400 hectare pe care, 
după ridicarea recoltei de grîu și 
orz de toamnă, să le însămînțeze cu 
porumb pentru masă-verde.

— De bună seamă, spunea pre
ședintele gospodăriei, noi vom fo
losi în hrana animalelor și concen
tratele și borhotul de la sfecla de 
zahăr de pe cele 220 hectare. Po- 
rumb-boabe, de pildă, avem plani
ficat pentru hrana animalelor 45 
de vagoane. Printr-o puternică bază 
furajeră — și bine înțeles printr-o 
îngrijire rațională a animalelor — 
sperăm să depășim producțiile ani
maliere planificate: 2.O0O litri
lapte pe cap de vacă furajată. 45 
de litri de lapte și 2 kg lînă pe 
cap de oaie și totodată să îngră- 
șăm în acest an mai mult de 100 
porci cît avem planificați.

Asigurarea unor furaje_ de cali
tate superioară depinde însă și de 
felul cum acestea vor fi pregătite și 
păstrate. Convinși de lucrul aces
ta, colectiviștii din Ciorăști au de 
pe acum silozurile curățate și vă
ruite și au luat măsuri să fie con
struite șl alte silozuri. Ei merg pe 
linia construirii acestora din baloți 
de paie sau a organizării lor între 
două șire de paie, pentru ca chel
tuielile de muncă să devină cit mai 
mici.

— Aș putea spune, explica bri
gadierul zootehnic, tov. Niculae 
Toader. că după cum ne-am asigu
rat cu nutrețuri pentru masă-verde, 
cu culturi de porumb pentru siloz, 
cu silozuri care garantează buna 
păstrare a nutrețurilor, cu grajduri 
corespunzătoare, cu îngrijitori care 
au dovedit pricepere și dragoste 
fată de animale, gospodăria noastră 
colectivă va putea să înregistreze 
noi succese și în sectorul creșterii 
animalelor pe linia trasată de pro
iectul de Directive ale Congresului 
al IlI-lea al partidului.

★
Vizitînd gospodăria colectivă 

„Iosif Rangheț" din comuna Cio
răști, culturile din cimp, grajdurile 
și animalele, crescătoria de păsări 
care pînă la sfîrșitul anului va nu
măra peste 5.000 de găini ; stînd 
de vorbă cu oricare colectivist, nu 
poți decît să aduci cuvinte de laudă 
pentru felul cum ei înțeleg să tra
ducă în viață îndemnul partidului 
șl astfel, gospodăria să devină tot 
mal înfloritoare, să ajungă în acest 
an, după cum spunea președintele 
ei, tov. Ion Coman, „la un venit de 
4.100.000 lei și la un fond de bază 
de peste 3.000.000 lei".

RADU SANDU

Proiectul de Directive ale Congre
sului al IlI-lea al P.M.R. au consti
tuit pentru lucrătorii gospodăriei agri
cole de stat Cotești un nou și puternic 
imbold î>n muncă. In lumina Directive
lor ne-am analizat munca și-am ajuns 
la convingerea că, deși unitatea noa
stră și-a făcut datoria, dînd statului 
însemnate cantități de vinuri de bună 
calitate, mai există destule posibilități 
care, folosite cu pricepere, vor duce la 
rezultate superioare celor din prezent.

întrucît o bună parte din 
posibilități constă intr-o serie de mă
suri mai vechi care vor fi folosite 
în continuare, la un nivel mai înalt, 
mă voi opri în treacăt 
din ele.

Consiliul gospodăriei 
anul, trecut 15 centre de 
pentru ca munca să decurgă bine el 
a întocmit u.n plan de vinificare în 
care s-au stabilit toate detaliile pen
tru mișcarea categoriilor de struguri 
pe centre, viteza de lucru, precum și 
tipurile de vin ce trebuie să fie ob
ținute de fiecare centru. Pentru cate
goriile de vinuri superioare și speciale 
de desert, s-au prevăzut în plan — 
pe lîngă cantitățile de struguri j>e 
soiuri — și brigăzile care trebuie sa-i 
furnizeze.

Ca reușita lucrărilor de vinificare

Ing. ANTON ION 
directorul gospodăriei de stat Cotești, 

regiunea Galați

să fie asigurată s-a urmărit

aceste

folosite

asupra unora

a organizat 
vinificare, iar

____ _ _ 1 cu mare 
atenție momentul optim de recoltare 
a strugurilor pe soiuri ori pe grupe de 
soiuri. In acest scop, laboratorul oe- 
nologic al gospodăriei a analizat din 
cinci în cinci zile evoluția conținutu
lui în zahartiri și aciditatea totală a 
mustului din boabe la 27 de soiuri de 
strugur, din cele mai reprezentative. 
Analiza a durat pînă la data de 16 
octombrie 1959. Lucrînd în felul ace
sta s-a putut indica momentul optim 
al culesului mare. Culesul l-am înce
put cînd strugurii au ajuns la matu
ritate iar procentul de zahăr între 160- 
220 grame la litru. La supra-coacere 
cantitatea de zahăr a fost între 250- 
280 grame la litru.

In cadrul campaniei de vinificare 
s-a aplicat cu strictețe o nouă linie 
tehnologică și s-a efectuat integra] 
decantarea mustului cu soluție apoasă 
de bioxid de sulf în concentrație de 5 
la sută. Rezultatele obținute au fost 
foarte bune. Totodată, pentru obține
rea tipurilor de vinuri planificate s-au 
folosit fermenți selecționați livrați de 
IC.H.V. București.

a strugurilor pe soiuri ori pe

Mai multă grijă pentru școlarizarea 
colectiviștilor care lucrează 

în sectorul zootehnic

Primii pași spr* fermei* 
de elită pe specii 

de animale
Potrivit posibilităților, gospodăria 

colectivă din CiorăștI a obținut pînă 
acum rezultate bune în ceea ce pri
vește mărirea numărului de ani
male, proprietate obștească. Pro
ducțiile de lapte însă, realizate pe 
cap de vacă în anul trecut, n-au de
pășit cantitatea de 1.500 
Cauza? Vacile în mare 
sînt vaci locale,

Proiectul de 
lectiviștilor din 
nlc imbold în 
creșterii animalelor cu o înaltă pro
ductivitate. Ei au 
pind din acest an,

litri.
majoritate

corcite.
Directive
Clorăști

privința dezvoltării

a dat co- 
un puter-

înce- 
ferme

hotărît ca 
să formeze

Dezvoltarea creșterii animalelor proprietate obștească este o problemă căreia 
colectiviștii din Ciorăști ii acordă toată atenția. Pînă la sfîrșitul acestui an, 
gospodăria și-a propus să aibă numai scroafe de prăsilă 110 capete. In foto
grafie îngriijtorii Alexandru Ion și D. Adamaci în timpul hrănirii porcilor cu 

masă verde,

m ***-
Ferma de păsări a gospodăriei colecti ve din CiorăștI va număra pînă la 
sfîrșitul anului în curs, circa 5.000 de păsări, iar pînă în 1965, circa 
12-15.000 de păsări. In fotografie: îngrijitoarea de pui Ileana Tachi dind 

păsărilor „rația de dimineață"

In gospodăriile agricole colective 
din raionul Sf. Gheorghe, sectorul 
zootehnic a cunoscut o creștere ra
pidă în urma consfătuirii de la Con
stanța. Tov. Andrei Feyer, șeful sec
ției agricole cu care am discutat des
pre acest fapt mi-a spus:

— In ultima vreme, în toate gos
podăriile agricole colective din ra
ionul nostru (37 la număr) sectorul 
zootehnic a luat o mare dez.vollare. 
Avem gospodării colective ca cele 
din Chilieni. Valea Crișului, Baraolt 
și altele care au un număr mare de 
animale, De pildă, colectiviștii din 
Valea Crișului au în proprietatea 
obștească peste 360 de bovine din 
care numai vaci cu lapte 150. De 
asemenea peste 1.000 de oi țigăi, 
150 de porci etc.

Despre gospodăria colectivă din 
Valea Crișului tov. ing. Feyer a mai 
spus :

— Dacă la această gospodărie co
lectivă sectorul zootehnic a cunoscut 
o astfel de dezvoltare, iar animalele 
sînt bine îngrijite și hrănite, meri
tul este al colectiviștilor care lucrea
ză în acest sector.

Asemenea cuvinte pot fi spuse și 
despre colectiviștii Zoltan Bedo, 
Gheorghe Mondovicl. ca și despre 
alțl îngrijitori de animale de la gos
podăria colectivă din Chilieni. Aceș
tia ca și cei din Valea Crișului lu
crează de mulți ani în sectorul zoo
tehnic, în care timp au căpătat o fru
moasă experiență în muncă.

— Acum acești colectiviști se des
curcă cît se poate de bine, de parcă 
ar fi urmat cursuri speciale zoovete- 
rinare, îmi mai spuse tov. Feyer.

— Fiindcă ați adus vorba de pre
gătirea cadrelor din sectorul zooteh
nic, ați putea să ne spuneți care este 
grija organelor competente din raio
nul dv. pentru școlarizarea colecti
viștilor crescători de animale ?

— Drept să-ți spun, a început tov. 
Feyer, la acest capitol, secția agri
colă stă cam prost.

Da, mare lucru n-a făcut secția 
agricolă a raionului Sf. Gheorghe 
pentru școlarizarea colectiviștilor 
care lucrează în sectorul zootehnic. 
In afară de cursurile agrozootehnice 
din perioada de iarnă, la care au

participat circa 300 colectiviști, sec
ția agricolă n-a reușit ca într-o pe
rioadă de 8—10 luni să organizeze 
pe plan local cursuri de scurtă du
rată pentru școlarizarea colectiviști
lor îngrijitori de animale. De ase
menea. nu au fost organizate schim
buri de experiență, vizite în acest 
scop la acele gospodării care pot fi 
luate drept exemple în creșterea ani
malelor. Excepție făcând doar 37 de 
țărănci colectiviste care în luna ia
nuarie a acestui an, au urmat timp de 
4 zile un curs special pentru cre
șterea păsărilor.

Dezinteresul manifestat de orga
nele agricole ale raionului Sf. Ghe
orghe în direcția școlarizării colecti
viștilor care lucrează în sectorul 
zootehnic se resimte mult în unele 
gospodării colective ca la cele din 
Chichiș, Dobolil de Jos șl altele. De 
asemenea, în unele gospodării e o 
mare fluctuație de cadre care lucrea
ză în sectorul zootehnic. Acest „re
cord" îl deținea pînă nu de mult 
gospodăria colectivă din Micloșoara 
unde colectiviștii se schimbau foar
te des.

In raionul Sf. Gheorghe se pot 
face mult mai multe ca pînă acum 
în problema școlarizării colectiviști
lor care lucrează la fermele de ani
male. Seoția agricolă poate organi
za, de pildă, pe plan local cursuri de 
scurtă durată unde să se arate co
lectiviștilor cum să crească și să în
grijească mai bine animalele, să or
ganizeze vizite și schimburi de ex
periență care pot să aducă un aport 
însemnat la îmbogățirea cunoștințe
lor colectiviștilor în ceea ce privește 
aplicarea de metode avansate în 
creșterea animalelor. Un ajutor pre
țios în acest sens pot șl trebuie să-l 
dea cadrele de specialiști, zooveterl- 
nari din raionul Sf. Gheorghe.

Școlarizarea colectiviștilor, cres
cătorilor de animale din gospodăriile 
colective din acest raion, însușirea 
de către aceștia a metodelor avan
sate la îngrijirea animalelor, vor ri
dica acest sector la nivelul sarcinilor 
puse de proiectul de Directive ale 
Congresului al IlI-lea al partidului.

Rezultatele activității vinicole ale 
campaniei anului 1959, pe care le a- 
preciem ca bune, se datoresc muncii 
conștiincioase desfășurată de Agariel 
Paul, Dinică Ilie, Tacea Constantin, 
Nicu Postolache, Frederich Zelman, 
Dragomirescu Constantin și alți vini- 
ficatori ai gospodăriei noastre care 
au reușit să producă vinuri de cali
tate și in partizi mari, de zeci de va* 
goane. Astfel din cele 290 de vagoa
ne de vin pe care l-am obținut in 
1959, maj bine de 199 de vagoane au 
lost premiate la concursul interregio
nal a| vinului de la Constanța cu 23 
de premii I și II. Din acestea 21 de 
premii le-am obținut pentru calitate 
și 2 premii pentru cantitate. Cu pre
miul întîi (medalie de aur) au fost 
distinse 150 de vagoane de vin tipul 
alb de Cotești, 20 vagoane Riesling 
italian și un vagon și jumătate de 
Cabernet Sauvignon.

Rezultatele obținute la concursul de 
la Constanța au fost o binemeritată 
răsplată pentru eforturile depuse de 
colectivul nostru. Ele sînt totodată 
rodul strînsej colaborări între gospo
dăria noastră, Institutul de cercetări 
hortiviticole și Departamentul Gostat.

Proiectul de Directive ale Congre
sului ne arată calea ce trebuie ur-< 
mată pentru dezvoltarea viticulturii. 
Noi ne-am însușit-o și o vom urma 
pentru ca, alături de celelalte ramuri 
ale economiei noastre, viticultura să 
ia o mare dezvoltare.

In planul de perspectivă al gospo
dăriei noastre se prevede sporirea 
producției de struguri la hectar în ur
mătorii ani pînă la 8000—9000 de kg. 
Ținând seama că numai în cîțiva ani 
am ridicat producția cu peste 3.000 de 
kg de struguri la ha., sarcina pe care 
ne-am asumat-o e pe de-a întregul 
posibilă de îndeplinit.

La rezultatele propuse vom ajunge 
prin completarea golurilor în așa fel 
ca în 6—8 ani să nu mai avem nici 
un gol în vie. In acest an, de pildă, 
vom planta în goluri peste 120.000 
de vițe altoite. De asemenea peste 
40 la sută din viile actuale vor fi re- 
plantate. Vom aplica în vii îngrășă« 
minte naturale și chimice în cantități 
din ce în ce mai mari.

„Se prevede ca în anul 1965 supra
fața viilor să crească la peste 300.000 
ha de pe care să se obțină în anii 
normali de climă, o producție de circa 
1.400.000 tone struguri, cu aproape 50 
la sută mai mult decît producția me
die pe ultimii 5 ani", scrie în proiectul 
de Directive ale Congresului al IlI-lea 
al P.M.R. Noi sîntem hotărîți să con
tribuim din plin la îndeplinirea acestor 
mari sarcini.

GH. SIGHIȘOREANU

Sfatul agronomului

Să descoperim și să combatem la timp
gîndacul din Colorado

In ultimii ani a fost semnalat și in 
țara noastră atacul gîndacului din Co
lorado, unul din cei mai primejdioși 
dușmani ai culturilor de cartofi. Gîn
dacul adult, este ușor de recunoscut 
după înfățișarea și mărimea caracte
ristică a corpului. Acesta este lung 
de 8-13 mm., lat de 5-7 mm., de for
mă ovală, puternic bombat pe spa
te, de culoare galben portocalie, lu
cios și cu o serie de pete negre pe 
cap și pe partea de dinainte a spa
telui. Pe 
aceeași 
murdar), 
cîte 5 pe

Primăvara, cînd temperatura medie 
a aeruluj se menține la peste 13 gra
de C., gîndacii ies din pămînt. După 
5-7 zile de la apariția gîndacilor care 
se deplasează în căutarea hranei 
(plante tinere de cartofi, roșii, vinete 
etc.), pe care o consumă cu multă 
plăcere, are loc împerecherea și apoi 
depunerea ouăloc. Aceasta se face în 
grămezi de 20 pînă la 200 bucăți pe 
dosul frunzelor de cartofi sau alte 
plante înrudite ca : roșii, vinete, ardei 
etc., iar în lipsa acestora pe mătră
gună, zîrnă etc. O femelă poate de
pune pînă la 3.000 de ouă. După 8-10 
zile de la depunerea ouălor din aces
tea își fac apariția primele larve ; ele 
se hrănesc cu lăcomie, fiind în stare 
să distrugă lanuri întregi de cartofi.

La ieșirea din ou larvele sînt mici, 
de 1,8-2 mm., cu capul și partea de 
dinainte a spatelui negre, restul cor
pului fiind de culoare roșie, cu cîte 
două puncte negre pe fiecare mar
gine laterală ale inelelor din care se 
compun. După 24-26 zile de hrănire 
intensă, pe măsură ce cresc, larvele 
suferă patru năpîrliri (stadii larvare), 
devenind roșii-portocalii și cu corpul 
din ce în ce mai bombat. Larvele din 
ultimul stadiu au o lungime de 12-15 
mm. șl corpul puternic bombat. în 
această fază, dacă nu au fost aplicate

restul spatelui care este de 
culoare (galben-portocaliu 
se găsesc 10 dungi negre, 
fiecare aripă.

tratamentele de combatere necesare, 
larvele pătrund în pămînt, unde se 
transformă în pupă, din care va ieși 
apoi adultul. După circa 16-20 zile de 
la retragerea larvelor în pămînt, ceea 
ce în condițiile țării noastre corespun
de cu prima decadă a lunii iulie, are 
loc ieșirea din sol a gîndacilor din 
noua înmulțire, reluîndu-se ciclul bio
logic așa după cum s-a arătat mai 
sus.

Către sfîrșitul lunii august — înce
putul lui septembrie, larvele noii în
mulțiri rămase nedistruse prin trata
mentele aplicate, se retrag în pămînt 
unde iernează și de unde vor ieși în 
primăvara viitoare, sub formă de a- 
dult. Din cele arătate, rezultă că în 
țara noastră gîndacul din Colorado 
are două înmulțiri: prima în perioada 
mai-iulie și a doua în iulie-septembrie.

Avînd în vedere puterea mare de 
înmulțire a acestui dăunător, ușurin
ța cu care se răspîndește (prin 
mers, sbor, prin diferite vehicule, prin 
intermediul animalelor și chiar al omu
lui), precum și forța mare de distru
gere pe care o are, este necesar să se 
dea în această perioadă mare atenție 
depistării și distrugerii imediate a gîn
dacului din Colorado.

Pentru descoperirea dăunătorului, 
fiecare cultivator de cartofi trebuie să 
controleze singur culturile ori de cî
te ori este posibil, chiar zilnic, cu oca
zia lucrărilor de întreținere, recoltare 
etc., și să anunțe imediat sfatul popu
lar de îndată ce a constatat prezența 
dăunătorului.

Apariția primelor larve marchează 
momentul pentru începerea controlu
lui organizat al tuturor culturilor de 
solanacee, în vederea depistării supra
fețelor infestate și aplicării tratamen
telor necesare. Pînă în acest moment, 
orice gîndac adult descoperit, trebuie 
cules în vase cu petrol sau formalină 
pentru a fi omorit pe loc. Această mă-

sură reduce mult intensitatea atacului 
și evită pagubele produse.

Controlu! va fi executat între orele 
10-16 ale zilei, întrucît în acest inter
val prezenta dăunătorului este eviden
tă. Operația trebuie continuată de fie
care producător, ori de cite ori este 
posibil, dar nu mai puțin de o dată 
pe săptămînă. Este necesar să fie con
trolate și ținute sub observație cu a- 
ceeași atenție terenurile infestate în 
anul trecut și cultivate în prezent cu 
alte culturi, luîndu-se măsuri pentru 
distrugerea samulastrei de cartofi. Te
ritoriile găsite infestate vor fi ținute 
sub observație ce| puțin 2 ani Ia rind, 
luînd măsuri de combatere la orice 
reapariție a dăunătorului.

De îndată ce a fost descoperit un 
focar, trebuie anunțat sfatul popular 
comunal, pentru recunoașterea dăună
torului și aplicarea tratamentelor de 
combatere indicate. Sînt interzise cu
legerea și transportul dăunătorului 
dintr-un loc în altul, în stare vie. indi
ferent de mijlocul și stadiul de dezvol
tare în care se găsește (adult, larvă, 
ou sau pupă). Culegerea materialului 
biologic se va face numai în sticle cu 
petrol sau formalină.

Imediat după descoperirea dăunăto
rului, se va aplica o stropire cu De
tox 25 la sută, emttlsionabil, diluat cu 
apă în doză de 1 la sută, socotindu-se 
8 kg. de produs concentrat la hectar. 
După 15 zile de la aplicarea acestui 
tratament, întreaga suprafață stropită 
va fi prăfuită cu Detox 5 la sută pul
bere, în cantitate de 30 kg. la ha.

Organizarea aplicării tratamentelor, 
trebuie făcută in așa fel incit toate 
suprafețele găsite infestate să fie tra
tate în maximum 10 zile de la apariția 
larvelor sau depistarea focarului

Alături de măsurile de depistare și 
combatere, pentru limitarea posibilită
ților de răspindire a gîndacului din 
Colorado, este necesar să fie respec
tate întocmai măsurile de carantină

fifosanitară. Nici 
sau alte produse _________
fi transportate din zone infestate fără 
a fi bine curățate de pămînt, contro
late de organele fitosanitare $i însoți
te de buletin de liberă circulație.

Producători! Controlați cu atenție 
cit mai des, chiar zilnic, culturile 
cartofi I Numai prin descoperirea

un fel de tubercul 
rădăcinoase nu vor

de 
la

GÎNDACUL DIN COLORADO
1. adult; 2. ouă; 3. larva în ultimul 

stadiu
timp a gîndacului din Colorado, vor 
putea fi luate măsuri de combatere 
eficace lichidînd focarele izolate ale 
acestui primejdios dușman și opri răs- 
pîndirea lui pe alte teritorii. Materia
lele și aparatura de combatere sînt 
puse la dispoziția cultivatorilor de 
cartofi în mod gratuit de către stat, 
prin secțiile agricole ale 
populare.

sfaturilor

P.
Plantelor

Ing. MATEI
serviciul Protecției 

din Ministerul Agriculturii!

I

Colectiviștii din Cîrja 
și-au amenajat 

un incubator 
tip cameră

Gospodăria agricolă colectivă „NI- 
colae Bălcescu" din comuna Cîrja, ra
ionul Murgeni, regiunea Iași, și-a dez
voltat mult în ultima vreme creșterea 
păsărilor, îndeosebi a celor de baltă. 
In sectorul avicol al gospodăriei au 
fost construite pînă acum două cotețe 
de păsări cu o capacitate de cîte 400 
capete fiecare, urinînd ca în cursul 
.anului acesta să mai fie ridicate incă 
.două astfel de construcții mai ales 
pentru creșterea puilor mici care cer 
,o îngrijire deosebită în primeie săptă- 
.mini J- >—■— J:- ■-—‘

In 
de la 
.tanța 
bării r........ ..
muluj prea lung, se înregistrau pier
deri însemnate atît la puii de găină 
cît și la bobocii de rață. Pentru a în
lătura acest neajuns, anul acesta, cu 
sprijinul comitetului raional de partid 
precum și al comitetului executiv al 
sfatului popular raional, sub îndruma
rea directă a tehnicienilor trimiși in 
gospodărie, colectiviștii au amenajat 
un incubator tip cameră pentru 2.000 
ouă. El a fost pus în funcțiune în ziua 
de 9 mai I960, incubația făcîndu-se 
potrivit indicațiilor date de tehnicienii 
secției agricole, care au făcut instruc- 
tajul necesar atît constructorilor cît și 
celor 4 colectiviste care lucrează la in
cubator. Printre ele se numără Nechita 
I. Ruxanda, deputată în sfatul popu
lar, și Harca Linca, colectivistă frun
tașă.

De un real folos le-a fost colectivi
știlor organizarea unei vizite în untie 
gospodării colective din raionul Be- 
rești, care au aplicat mai înainte a- 
ceastă metodă și au obținut rezultate 
satisfăcătoare.

N1COLAE DONOSE 
corespondent

de la ieșirea din incubator, 
anji trecuți cind puii se aduceau 
incubatorul din Bîrlad, de la dis- 
de peste 50 km, din cauza schim- 
brusce de temperatură și a dru-

Lucrări 
pentru irigații

In vederea extinderii culturilor iri
gate, membrii gospodăriei colective 
din comuna Zebil, raionul Istria, au 
făcut captarea a 6 izvoare, despotmo- 
lirea a 300 metri liniari de canal și 
au săpat un bazin de acumulare și 
captare. In acest an se vor iriga 30 
de hectare cu porumb boabe și 10 hec
tare de grădină. De asemenea, au 
fost făcute săpături și umpluturi la 
canalul magistral pe o lungime de 
750 metri liniari. In curînd, se va da 
drumul apei prin canalele secundare 
care slnt în curs de ameliorare.

Important este și faptul că la o bună 
parte din lucrările pentru irigații co
lectiviștii au executat 300 zile de 
muncă voluntară.

C. DOLN1CEANU 
corespondent

Ouâ peste 
pian

In raionul Alba, regiunea Hunedoara, 
au fost obținute in ultimul timp fru
moase rezultate la achiziționarea ouă- 
lor. Numai in primul trimestru al aces
tui an, aci au fost achiziționate peste 
plan, 236.000 ouă.

Cele mai frumoase rezultate au fost 
obținute la achiziționarea de ouă de 
către cooperativele din comunele Mi
halț a, Teiaș, Metes, Feneș și Hăpria,



PUTERNICUL ECOU INTERNAȚIONAL 
AL RECENTEI CUVÎNTARI ROSTITE

DE N. S. HRUȘCIOV

Voința poporului japonez

Cuvîntarea pe care tovarășul 
N. S. Hrușciov a rostit-o la 28 mai, 
la Consfătuirea unională a fruntași
lor întrecerii pentru titlul de bri
găzi șl de fruntași ai muncii comu
niste a avut și continuă să aibă un 
puternic răsunet în lumea întreagă. 
In rîndul oamenilor cinstiți de pre
tutindeni a trezit un puternic interes 
analiza profundă a situației interna
ționale făcută de șeful guvernului 
sovietic și vigoarea cu care el a de
mascat manevrele cercurilor agresi
ve americane care au sabotat confe
rința de la Paris. Ziarele, posturile 
de radio și televiziune și oamenii 
politici din diferite țări continuă să 
comenteze declarațiile șefului gu
vernului sovietic.

In cuvîntarea sa, N. S. Hrușciov 
a reafirmat clar și convingător prin
cipiile care stau la baza politicii de 
pace a Uniunii Sovietice. Acest 
fapt a silit chiaț și pe acei ziariști 
din apus care s-au dovedit apără
tori înfocați ai politicii războinice 
pe care o duc cercurile imperialiste 
să recunoască că U.R.S.S. a rămas 
credincioasă politicii de pace și prie
tenie între popoare. Comentînd de
clarațiile din 28 mai ale șefului gu
vernului sovietic, agenția France 
Pressc, de pildă, a scris că „teza 
dominantă a discursului rămîne cea 
a atașamentului față de destindere 
și coexistență pașnică". Același lucru 
l-au subliniat și numeroase alte zia
re din țările capitaliste, între care 
și ziarul japonez „Sankel Simbun" 
care a subliniat într-Un comentariu 
că „Linia premierului Hrușciov spre

Note privind agricultura sovietică

DEZVOLTAREA CULTURII
PORUMBULUI

Kahardino-Balkară este o mică re
publică autonomă din Caucaz. Centrul 
acestei republici este Nalcik. Nu de 
mult cu prilejul expoziției unionale 
permanente de la Moscova oamenii 
muncii din această republică au avut 
o mare bucurie. 12 colhozuri din re
publică au primit diplome pentru re
colte mari de porumb, iar 106 culti
vatori de porumb fruntași au fost de
corați cu medalii.

12 diplome și 106 medalii num.ai 
pentru republica Kahardino-Balkară și 
numai pentru recoltele de porumb 1 A- 
ceste cifre ne-au trezit curiozitatea de 
a vedea diplomele acordate la expo
ziție și anume pe qele pentru recolte
le de porumb.

In anul 1939 cînd ș-a deschis Ex
poziția Agricolă Unională, porumbul 
era in R.A.S.S. Balkară un musafir 
rar. Standuri cu exponate ale acestei 
minunate culturi și date cu privire, la 
experiența cultivării ei se întilneau 
doar în pavilioanele cîtorva republici 
și regiuni din sud. In pavilionul U- 
crainean se putea vedea rezultatul 
muncii maistrului cultivator de po
rumb Mark Ozernîi din colhozul 
„Partizanul Roșu", regiunea Dnepro
petrovsk. El deținea recordul mondial 
la recoltele înalte de porumb — 22.300 
kg. boabe la fiecare din cele trei hec
tare cultivate de el. Acest exemplu a 
dovedit că există posibilități uriașe 
pentru mărirea producției de porumb. 
Dar aceste posibilități erau folosite pe 
scară foarte redusă.

Și iată că acum vedem un număr 
de aproape două sute de diplome care 
au fost acordate colhozurilor, sovho
zurilor, Institutelor de cercetări știin
țifice pentru realizări în cultivarea po
rumbului pe anul 1959. Aproape o 
mie de maiștri cultivatori de porumb 
au primit medalii la expoziție. Des
pre fiecare din cei care au primit la 
expoziție o distincție — fie că e vor
ba de o gospodărie, fie că e vorba 
de un singur om — se poate scrie 
o corespondență de sine stătătoare. Și 
oare nu e foarte interesant pentru noi 
să știm că în același colhoz, Kahar- 
dinobalkar „Lenta" s-au realizat în 
medie cîte 8700 kg. boabe la hectar 
de pe toate cele 600 de hectare culti
vate cu porumb, iar colhozul „Klrov“, 
din republica autonomă vecină Osetia 
de Nord, a obținut în medie o recol
tă de 10.000 kg. porumb boabe de pe 
o suprafață de 500 de ha. ? 

Industria de tractoare a R.P. Polone este în continuă dezvoltare. In 
cursul acestui an, agricultura țării va primi încă 6.000 de noi tractoare 
„Ursus — C. 325". In fotografie: controlul unui nou lot de tractoare 

ce urmează a fl expediate.

coexistență pașnică rămîne neschim
bată".

Ideia că Uniunea Sovietică a dat 
un nou exemplu al dorinței sale de 
pace e puternic subliniată și în co
mentariile a numeroase ziare indie
ne. Ziarul „Assam Tribune", de pil
dă, a scris într-un articol că decla
rațiile lui N. S. Hrușciov făcute la 
Kremlin pot fi considerate „drept o 
bază pentru speranțele în reluarea 
conferinței la nivel înalt". In această 
ordine de idei, un alt ziar indian 
„Free Press Journal" a scris că 
„este necesar ca șl Statele Unite ale 
Americii să facă un anumit pas prin 
care să dovedească tendința lor de 
pace".

Numeroși ziariști din țările capi
taliste sînt, de asemenea, siliți să re
cunoască în comentariile lor forța 
argumentelor prin care N. S. Hruș
ciov a demascat pe dușmanii păcii 
și colaborării internaționale care au 
torpilat conferința de la Paris. „S-a 
dovedit că Statele Unite au sabotat 
conferința la nivel înalt" a subli
niat, de pildă, ziarul „El Popular" 
din Uruguay.

Presa internațională comentează 
cu viu interes pasajul din cuvîntarea 
lui N. S. Hrușciov în care se arată 
că a sosit timpul ca puterile occi
dentale să-și dea seama de necesi
tatea de a atrage la lucrările confe
rinței pe șefii guvernelor marilor 
state din Asia, R. P. Chineză, India, 
Indonezia și, poate, și alte țări. In
tre multele comentarii ale diferitelor 
ziare prin care este salutată această 
ideie se află și cel al ziarului 
„Svadhinata" care a scris : „Nikita

Există însă colhozul „Parhomenko", 
din regiunea Tarnopol, unde recolta 
medie de porumb la ha. atinge 12.000 
kg. boabe la ha. Acești indici arată 
că recoltele bogate de porumb nu sint 
fapte întimplătoare, ci sînt fenomene 
obișnuite, rezultat al sistemului înțe
lept al prelucrării solului, efectuării 
însămînțărilor, a grijii pentru recoltă 
ș.a.m.d.

Adevăratul „stăpîn al ogoarelor" a. 
devenit acum porumbul. E] este cu
noscut pretutindeni pe nesfîrșitul te
ritoriu al Uniunii Sovietice. Este 
demn de remarcat faptul că, de pil
dă, în îndepărtata regiune siberiana 
Irkutsk, 77 de cultivatori de porumb 
au primit medalii pentru obținerea a 
cîte 40.000-50.000 kg. de masă verde 
și știuleți la fiecare hectar. Și doar 
acum cîțiva ani oricare dintre sibe- 
rieni ar fi rîs doar dacă li s-ar fi 
vorbit de cultivarea porumbului pe 
pămînturile Siberiei. Exemplul multor 
mii de gospodării fruntașe este o do
vadă grăitoare a faptului că, numai 
acolo unde nu este luat în seamă, nu 
crește porumbul.

Numărul mare de cultivatori de po
rumb care au primit medalii este o 
urmare a faptului că această cultură 
agricolă ocupă un loc important în a- 
gricultura sovietică.

Suprafețele însămînțate cu porumb 
sporesc mereu. înfăptuind sarcina de 
a ajunge din urmă în termenul cel 
mai scurt, S.U.A. în producția de 
carne și alte produse animaliere pe 
cap de locuitor, colhozurile și sovho
zurile își dau seama că fără porumb 
acest lucru este imposibil. Iată de ce 
în Ka.zahstan, de pildă, suprafața în- 
sămînțată cu porumb a crescut nu
mai în anul acesta cu 750 mii hec
tare. Pe teritoriul R.S.F.S.R., o dată 
cu extinderea suprafețelor cultivate, 
s-a luat hotărârea să fie folosite uria
șele posibilități ale sporirii rezervelor 
de furaje, efectuarea de culturi duble 
pe o suprafață de un milion și jumătate 
hcetare. R.S.S. Bielorusă și-a sporit de 
două ori suprafața însămînțată cu po
rumb iar în Ucraina, unde Lanul tre
cut porumbul a fost semănat pe 7,7 
milioane hectare, s-a mărit suprafața 
cultivată cu porumb, pînă la 10 mili
oane hectare. Această uriașă atenție 
care se acordă culturilor de porumb 
este întrutotul justificată.

B. VIKTOROV 

Hrușciov a declarat în mod just șl 
oportun că o încercare de a se rezol
va problemele mondiale fără parti
ciparea Chinei ar fi pură nebunie".

Actul agresiv săvîrșit de S.U.A. 
împotriva U.R.S.S., prin trimiterea 
avionului „U-2“ deasupra teritoriu
lui sovietic, a deschis ochii multor 
oameni asupra gravelor pericole pe 
care le creează pentru soarta păcii 
politica nechibzuită a guvernului a- 
merican. A devenit cit se poate de 
limpede că bazele militare americane 
care se află pe teritoriul a diferite 
state nu numai că nu asigură securi
tatea acestor state, așa cum pretind 
apărătorii politicii războinice, ci 
dimpotrivă pun țările care găzduiesc 
asemenea baze într-o grea situație. 
După cum se știe, Uniunea Sovieti
că a declarat foarte hotărît că în ca
zul în care se vor mai repeta ase
menea agresiuni ca cea săvîrșită de 
S.U.A. la 1 mai va lovi atît pe agre
sor, cit și bazele de pe care vor de
cola avioanele respective. Uniunea 
Sovietică a făcut și face tot ceea ce-i 
stă în putință pentru cauza păcii, 
dar ea nu poate sta nepăsătoare a- 
tunci cînd agresorii încearcă să a- 
tenteze la pacea și securitatea po
porului sovietic și a popoarelor din 
celelalte țări socialiste. Ministrul A- 
părării al U.R.S.S., mareșalul Mali- 
novski, a arătat limpede în cadrul 
cuvîntării pe care a rostit-o în ziua 
de 28 mai că a dat ordin comandan
tului șef al trupelor de rachete să 
lovească baza de decolare a avionu
lui dacă va fi încălcat spațiul aerian 
al Uniunii Sovietice șl al țărilor so
cialiste.

Avertismentele serioase date de 
U.R.S.S. fac pe tot mai mulți oa
meni politici și ziariști lucizi din 
occident să-și ridice glasul cerînd 
reexaminarea problemei bazelor mi
litare americane în Europa. „A sosit 
timpul ca aceste baze să fie evacua
te" a declarat în această privință 
deputatul laburist Emerys Hughes, 
referindu-se la bazele militare ame
ricane aflate în Anglia.

După cum se vede, încercările fă
cute de propaganda din țările capi
taliste de a scoate basma curată, fo
losind un potop de minciuni și ca
lomnii, pe imperialiștii vinovați de 
torpilarea conferinței la nivel înalt, 
devin tot mai greu de realizat. Pe 
zi ce trece, chiar și în rîndul oame
nilor politici și ziariștilor din occi
dent crește — ca rezultat al pre- 
siunii opiniei publice — numărul a- 
celora care-șl dau seama ce conse
cințe grave creează pentru soarta 
păcii politica cercurilor agresive din 
S.U.A. Oamenii cinstiți de pretutin
deni cer să se pună capăt acestei 
politici primejdioase.

Sesiunea consiliului 
agresiv S.E.A.T.O.

In ziua de 31 mai s.a deschis, la 
Washington, cea de a 6-a sesiune a- 
nuală a Consiliului S.E.A.T.O. După 
cum se știe, S.E.A.T.O. este un pact 
agresiv încheiat in 1954, între unele 
țări supuse voinței dolarului. El are, 
în Asia, cam aceleași scopuri pe care 
le are N.A.T.O. în Europa. A fost în
ființat imediat după încetarea focului 
din Indochina și scopul lui principal 
este nu numai de a încerca să împie
dice eliberarea și altor popoare din 
jugul imperialismului, dar și de a re. 
aduce în robie țările eliberate.

Sesiunea deschisă la Washington 
nu are o ordine de zi precisă, dar din 
informațiile primite din cercuri autori, 
zate, se știe că aci vor fi discutate 
problemele legate de evenimentele in. 
ternaționale din ultima vreme, printre 
care : răsturnarea lui Li Sîn Man — 
fostul dictator al Coreei de Sud ; eve. 
nimentele ce se petrec în Vietnamul 
de Sud și în Laos, unde patrioții își 
întăresc lupta împotriva înrobitorilor, 
precum și acțiunile liderilor Cambod- 
giei care cer să înceteze amestecul 
S.U.A. în treburile lor interne. De ase. 
menea; discuțiile se vor ma| desfășura 
în jurul problemei ridicată de folosirea 
de către S.U.A. a teritoriului Pakis. 
tanului și altor țări aliate lor. pentru 
provocări organizate împotriva 
U.R.S.S. și a altor țări socialiste.

Așa cum arată unele ziare din țările 
capitaliste, această sesiune a fost con. 
vocată din inițiativa S.U.A. care sint 
îngrijorate de faptul că unele țări 
membre ale S.E.A.T.O. au dovedit ma. 
nifestări de nesupunere față de stăpî- 
nul de peste ocean. Pakistanul, de pil
dă, este îngrijorat de avertismentul 
dat de U.R.S.S. în legătură cu zborul 
avionului de spionaj „U-2“ și nu este 
bucuros să ia castanele din foc cu 
mîinile sale, pentru interesele imperia, 
lismiilui american. Un alt stat, Tailan. 
da, este nemulțumit de politica dusă 
de S.U.A. în domeniul comerțului ex
terior. Filipinele cer S.U.A. să spo
rească ajutorul financiar și economic, 
Anglia își arată nemulțumirea pentru 
faptul că S.U,A. încearcă să-i înlăture 
pe toți partenerii săi de pe piețele 
străine.

In această privință, între aliații săi, 
S.U.A. se află la strîmtoare. Este ai
doma stăpînului trufaș, care se vede 
pe punctul de a fi părăsit de slugi și 
prieteni și face tot ce-i stă în putință 
să-i readucă la ordine, dar fără să ce
deze nimic din pretențiile sale. Ceva 
mai mult, S.U.A. cer întărirea cursei 
înarmărilor și a intensificării războ
iului rece, pe spinarea partenerilor săi 
mai mici și mai slabi din aceste 
blocuri.

Nu se știe precis în ce măsură 
S.U.A. va izbuti să„și îmblînzească 
partenerii. Ceea ce este sigur însă e 
faptul că. indiferent de ceea ce vor ho
tărî conducătorii țărilor membre ale 
S.E.A.T.O., popoarele lor vor continua 
lupta de eliberare din cătușele impe. 
rialismului american. Și lucrul acesta 
a fost dovedit cu virf și îndesat in 
Coreea de Sud, și în numeroase alte 
țări ale lumii. Nu e departe ziua cind 
toate popoarele vor scăpa de povara 
grea pe care imperialismul le obligă 
astăzi s-o poarte.

Ziarele continuă să publice în a- 
proape flecare zl știri despre am
ploarea manifestațiilor populare 
care se desfășoară în Japonia îm
potriva tratatului militar încheiat de 
guvernanții acestei țări cu Statele 
Unite ale Americii. 200.000 de per
soane au participat, de pildă, la mi
tingurile care au avut loc la Tokio 
în ziua de 26 mai. Ziarele au rela
tat că în fața reședinței primului mi
nistru al Japoniei se aflau în perma
nență 3.000 de oameni care își ex
primau indignarea față de politica 
reacționară a guvernului. In aceeași 
zi au avut loc manifestații la Hok
kaido la care au participat 300.000 
de muncitori, țărani și studenți, la 
Osaka unde au luat parte peste 
100.000 de persoane, la Kyodo, 
unde au participat 20.000. Puter
nice manifestații au avut loc în lo
calitatea Kobe, Tokushima. Matsu
yama, Omuda etc.

împotriva „tratatului de securita
te" japono-american, tratat care 
transformă Japonia și poporul ei în
tr-un obiect al jocului periculos al 
atomiștilor americani, s-a pronunțat 
conducerea Consiliului național ja
ponez pentru interzicerea armelor a- 
tomice și cu hidrogen. Participant! 
la ședința care a avut loc la 28 mai 
la Tokio au adoptat o hotărîre de 
a intensifica și mai mult lupta pen
tru anularea „tratatului de securi
tate" japono-american. In numele 
celor 35 de milioane de particlpanți 
la mișcarea pentru interzicerea ar
melor atomice și cu hidrogen, Con
siliul Național japonez a cerut de
misia neîntîrziată a guvernului Kiși. 
Participanții la ședință s-au pronun
țat, de asemenea, împotriva vizitei 
președintelui Eisenhower în Japo
nia.

In cadrul marilor acțiuni populare 
care se desfășoară în Japonia împo
triva ratificării forțate a „tratatului 
de securitate" japono-american, la 
31 mai a început cea de-a 17-a ac
țiune comună pe scară națională. 
După cum anunță agențiile de pre
să, la 4 iunie va fi declarată o grevă 
generală de protest împotriva poli

Evenimentele din Turcia
Potrivit unei știri transmise de 

postul de radio Ankara, într-una din 
ședințele noului guvern provizoriu 
al Turciei, au fost adoptate în una
nimitate mai multe hotărîri printre 
care : „Să fie anulate toate legile și 
dispozițiile emise de guvernul tre
cut și care contravin dreptului și 
justiției: să fie stabilite relații de 
prietenie cu toate statele lumii Și 
în special cu acelea care sînt aliații 
și vecinii Turciei".

La 31 mai, premierul guvernului 
provizoriu al Turciei, generalul Ge- 
mal Giirsel, a declarat că fostul pre
mier A. Menderes și ceilalți lideri 
ai guvernului răsturnat vor fi defe
riți justiției pentru încălcarea Con
stituției.

Corespondentul din Ankara al a- 
genției France Presse a transmis o 
știre potrivit căreia, din capitala 
Turciei au decolat 12 avioane mili
tare. Avioanele, care s-au îndreptat 
spre Istanbul, aveau la bord 140 de 
foști deputați al MedjUsului din par
tea partidului democrat al lui Men

DICTATORUL ȘI-A
■ ■.Așadar singerosul dictator al 

Coreei de Sud, Li Sin Mau, și-a luat 
tălpășița. Mai marele unei clici care 
vreme de 12 ani s-a dedat la cele 
mai cumplite fărădelegi, a furat cit 
a putut din averea publică și a să
vîrșit cele mai odioase' crime, a fost 
expediat in mare taină acum 4 zile 
In insulele Hawai. Stăpinul, cercu
rile reacționare din S.U.A., îngri
jorat de soarta slugii prea plecate, 
a hotărît să-l scape pe dictator de 
lanțul atîtor neplăceri ce-l așteptau 
chiar și după ce fusese înlăturat de 
la cîrma țării. Poporul cerea ca vă
taful și clica lui să dea socoteală 
pentru toate fărădelegile săvîrșite în 
cei 12 ani de dictatură. Relatînd 
crimele clicii lui Li Sîn Man, agen
ția Tohian Thousing a transmis din 
Seul că într-o ședință a comisiei 
pentru anchetarea asasinării unor 
cetățeni nevinovați, un deputat al 
Adunării Naționale din partea par
tidului liberal din insula Cecijudo, 
a acuzat clica lisînmânistă de îm
pușcarea în masă a locuitorilor din 
insula Cecijudo. In informația agen
ției se spune că în perioada 1946— 
1953, clica lisînmânistă, cu ajutorul 
imperialiștilor americani, a împuș
cat aproximativ 60—70.000 de cetă
țeni nevinovați. Asasinatele se să- 
vîrșeau pe insula Cecijudo fără ju
decată și cercetări. Numeroși coreeni 
erau aruncați în mare de vii. Este 
numai un exemplu din numeroasele 
exemple asemănătoare. El demască 
singerosul regim lisînmanist care a 
transformat Coreea de Sud intr-o 
imensă închisoare.

Dar Li Sîn Man, satrapul care a 
patronat toate aceste crime a reușit 
să dispară. De tare ce s-a grăbit a 
uitat să-și ia bagajele. Și doar a 
plecat in „vacanță" cum el însuși 
a ticluit motivele plecării. In reali
tate numai de „vacanță" nu poate 
fi vorba. Agenția France Presse re- 

I.C.I. — U.R.C.C. București
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ticii guvernului Kiși. La grevă vor 
lua parte peste 4 milioane de mun
citori afiliați In 24 de sindicate din 
industrie. Conducătorii sindicali au 
hotărît ca la 10 iunie și 15 iunie 
să aibă loc respectiv cea de-a doua 
și a treia grevă generală.

Se știe că pentru a obține ratifi
carea acestui tratat nefast pentru 
Japonia, guvernul japonez a folosit 
cele mai brutale metode polițienești: 
împrăștierea, arestarea și maltrata
rea cu sălbăticie a demonstranților. 
Iar în ziua în care parlamentul tre
buia să discute problema ratificării 
tratatului, polițiștii au năvălit în 
sală de unde i-au scos cu forța pe 
deputății opoziției. După aceasta, de
putății partidului aflat la putere 
și-au dat girul lor acestui pact care 
deschide calea spre înarmarea ato
mică a Japoniei și subminează ba
zele democrației în țară.

Ziarele relatează că în ședința din 
1 iunie a fracțiunii parlamentare 
din Camera inferioară a Partidului 
Socialist din Japonia deputății au 
hotărît să-și depună mandatele de 
deputați în semn de protest împotri
va acțiunilor guvernului și ale par
tidului guvernamental, care au stre
curat cu forța prin Camera inferioa
ră „tratatul de securitate" japono- 
american. Deputății au cerut demisia 
guvernului Kiși și dizolvarea parla
mentului. In cursul aceleeași zile par
tidul socialist a cerut Partidului so
cialismului democrat să-i urmeze 
exemplul.

După cum se vede, cercurile de la 
cîrma țării și stăpînii lor americani 
n-au nici un motiv să se bucure. 
Mase tot mai largi ale poporului ja
ponez — milioane de oameni — iau 
parte la demonstrațiile de protest 
împotriva tratatului militar cu Sta
tele Unite. Cordoanele și mașinile 
blindate ale poliției nu sînt în stare 
să țină piept presiunii demonstran
ților. Poporul japonez își manifestă 
astfel voința de a nu îngădui sub 
nici un motiv să devină victima unui 
război atomic de dragul monopoliștl- 
lor șl speculanților americani.

deres, funcționari suspuși ai fostului 
guvern și militari. Din Istanbul el 
au fost trimiși în insula pustie Yasi- 
Ada din Marea de Marmara.

La 31 mai a.c., N. S. Rîjov, am
basadorul U.R.S.S. în Turcia, a vi
zitat pe G. Giirsel, primul ministru 
al Turciei, și din împuternicirea gu
vernului sovietic a făcut următoarea 
declarație : „Guvernul Uniunii Re
publicilor Sovietice Socialiste ia cu
noștința de comunicatul privind for
marea unui nou guvern în Turcia și 
prin prezenta declară că recunoaște 
în mod oficial guvernul Republicii 
Turcia condus de Excelența sa gene
ralul G. Giirsel.

Guvernul sovietic își exprimă spe
ranța că noul guvern al Turciei va 
depune eforturile necesare pentru 
îmbunătățirea relațiilor cu Uniunea 
Sovietică. In ceea ce-1 privește, 
guvernul sovietic dorește de mult 
timp ca relațiile dintre Uniunea So
vietică și Turcia să devină cu ade
vărat de bună vecinătate șl priete
nești".

LUAT TĂLPĂȘIȚA 
lata într-una din telegramele sale că 
fuga lui Li Sîn Man a fost pusă 
la cale de guvern în cursul unei în
trevederi secrete dintre ambasadorul 
S.U.A. la Scul și președintele ad-in- 
terim al Coreei de Sud. Guvernul 
sud-coreean s-a grăbit să dea ascul
tare „sfaturilor" guvernului ameri
can și să-l expedieze pe Li Sîn Man, 
de teamă ca .nu cumva un eventual 
proces al dictatorului să scoată la 
iveală fapte compromițătoare pentru 
actuala guvernare sud-coreeană. Se 
înțelege că fapte nu mai puțin com
promițătoare s-ar fi aflat și in ceea 
ce-i privește pe adevărații stăpîni ai 
Coreei de Sud — imperialiștii a- 
mericani. Iată adevăratele motive 
ale „misterioasei" dispariții.

Opinia publică sud-edreeană a 
aflat cu adîncă indignare vestea fu
gii lui Li Sîn Man. La Seul, Taegu, 
Pusan și in alte localități din țară, 
au avut loc puternice demonstrații 
în cadrul cărora s-a cerut demisia 
guvernului lui llo Cijon, pedepsirea 
lui Li Sin Man și a uneltelor lisîn- 
moniste. Tineretul studios care a 
luat parte la demonstrațiile antigu
vernamentale din orașul Taegu a 
cerut, printre altele, ca ambasado
rul american în Coreea de Sud, care 
a participat la organizarea fugii lui 
Li Sîn Man, să părăsească teritoriul 
țării. Valul mîniei populare dove
dește că trucul cu vacanța dictato
rului a fost privit așa cum se cu
vine — ca o înșelăciune menită să 
arunce praf în ochii opiniei publice. 
După cit se vede, zadarnică încer
care I Prilej pentru slugile imperia
liste și protectorii lor să constate 
că asupritorii popoarelor, ori unde 
s-ar ascunde, vor fi peste tot înso
țiți de mînia și blestemul mulțimilor 
asuprite.

M. DAN

Unirea — G. A. S. Mînăstirea 
pe primul loc...

Cînd am poposit în comuna Mînăsti- 
rea, — era într-o duminică, către a- 
miază — pe ulița principală domnea 
o animație deosebită. Numeroși mun
citori din orașul Oltenița ca și țăranii 
muncitori din comunele și satele înve
cinate veniseră cu- autocamioane, cu 
rutiere și cu căruțe ca să asiste la 
meciul „derbi" din campionatul regio
nal de fotbal, dintre echipa locală 
„Unirea" a gospodăriei agricole de 
stat „Alexandru Sahia" și formația 
Șantierelor navale din Oltenița". Echi
pa din comună deținea primul loc în 
seria a Il-a a campionatului, iar for, 
mația oaspete, din același raion, se 
afla pe locul secund, la numai două 
puncte diferență de lider.

înainte de începerea meciului, tere
nul de sport de lîngă gospodăria de 
stat era arhiplin. Spectatorii așteptau 
nerăbdători apariția celor două echipe. 
Se făceau pronosticuri., Unii mergeau 
cu echipa din Oltenița, susținînd că 
are jucători mai rutinați. Aceștia erau, 
bineînțeles, suporterii formației oaspe
te. Insă, suporterii din Mînăstirea erau 
foarte optimiști: „Echipa noastră este 
în formă, joacă cu mult elan. In acest 
campionat n-a pierdut nici un meci, 
și deci, n-o să piardă tocmai acum, la 
urmă, și, încă pe teren propriu"...

ÎNCEPE JOCUL...

Meciul a început într-un tempo ra
pid, cu acțiuni periculoase la ambele 
porți. In prima repriză, avînd și avan
tajul vîntului, echipa din Oltenița, a 
dominat mai mult, da.r gazdele s-au 
apărat cu succes. La pauză, tabela de 
marcaj indica : 0—0. La reluare, for
mația muncitorilor de la gospodăria 
de stat din Mînăstirea joacă mai bine 
și reușește să înscrie două goluri, prin 
Gh. Stoiciu și A. Iordan, obținînd o 
victorie meritată cu 2—0. Astfel, în
vingătorii și-au consolidat poziția de 
lideri.

CIND SUBESTIMEZI 
ADVERSARUL...

Dar iată că în etapa următoare — 
penultima — Unirea joacă în depla
sare la Slobozia, cu „Ialomița Nouă", 
clasată la „periferia" clasamentului. 
Considerînd că sînt de-acum virtuali 
cîștigători ai seriei a Il-a, jucătorii 
din Mînăstirea n-au dat importanță 
prea mare acestui joc și, intrînd în- 
crezuți pe teren, au pierdut cu 2—0 
(prima înfrîngere din campionat). 
Acest eșec a creat multă amărăciune 
în rîndurile suporterilor echipei „Uni
rea", care vedeau periclitată situația 
de lider, fiindcă o ajunsese din urmă 
„Dunărea"-Giurgiu. Acum, urma ca jo
cul din ultima etapă cu „Energia"- 
Călărași, să decidă dacă va rămîne 
pe primul loc echipa din Mînăstirea, 
sau „Dunărea"-Giurgiu va prelua „șe
fia". Deci, din nou emoții și frămîn- 
tări... „Unirea" avea neapărat nevoie 
de o victorie ca să termine pe primul 
loc.
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Și iată că a sosit și ziua meciului! 
decisiv, care s-a desfășurat pe terenul 
din Mînăstirea. Gazdele au jucat la 
început cu teamă, dar apoi și-au reve
nit și încurajați de „galerie" au por
nit deciși asaltînd continuu poarta că- 
lărășehilor. Pînă la urmă victoria le-a 
revenit la limită, cu 1—0, și o dată 
cu aceasta au reușit să cîștige și seria, 
calificindu-se pentru jocurile de baraj, 
care vor decide echipa campioană a 
regiunii București.

PESTE 500 DE MEMBRI, 
UNSA ACTIVITATEA SPORTIVA

DE MASA ESTE SLABA 1

După terminarea meciului decisiv, 
am stat de vorbă cu tov. ing. N. Săn- 
dulescu, care este conducătorul echipei 
de fotbal și președintele asociației 
sportive „Unirea". Acesta ne-a vorbii 
pe îndelete despre începuturile echi
pei de fotbal, care a fost creată prin 
1956.

„Sîntem deciși — ne-a spus el — să 
cucerim titlul de campioni regionali 
și apoi vom merge mai. departe în 
jocurile cțe baraj pentru calificarea în 
categoria B a campionatului republi
can de fotbal. Trebuie să știți că echi
pa noastră este alcătuită din jucători 
omogeni și hotărîți să-și îndeplinească 
dorințele...

— Apropo 1... Vă rog să ne spuneți 
din cine se compune echipa.

— Majoritatea jucătorilor lucrează 
în cadrul gospodăriei agricole de stat 
„Al. Sahia" din Mînăstirea. De pildă, 
stopărul Gh. Vasile este mecanic, hal
ful stingă, C. Andrei, e brigadier la 
secția avicolă, fundașul dreapta, 1. 
Gheorghe, e strungar, iar I. Stoiciu, 
care joacă pe postul de half dreapta, 
e maistru la grădina legumicolă. Apoi, 
A. Totaon, mecanic tractorist, Al. Ma, 
rin, ajutor de șofer, O. Boian, tehnflț 
cian veterinar, Ion Nițu, funcționar 
1. Stancu, mecanic tractorist

— Dar, în cadrul asociației spor
tive pe care o conduceți, ce alte dis
cipline se mai practică ?

— Membrii asociației noastre spor
tive — în număr de peste 500 — mai 
practică și voleiul, șahul, și sînt dor
nici să practice și canotajul. însă, 
aceste discipline sportive le practică 
în mod sporadic, nu este... ceva orga
nizat. Aici este și o lipsă a consi
liului de conducere a asociației spor
tive ca și a consiliului raional U.C.F.S., 
care nu ne-a sprijinit să participăm la 
diferite concursuri și competiții de 
masă. Pe viitor, ne vom strădui să pu- 
nem pe „picioare" și aceste discipline 
sportive. Spuneam mai înainte că mun
citorii de la gospodăria de stat din 
Mînăstirea îndrăgesc și canotajul. Pen
tru a le satisface dorințele ne-am ho
tărît să creăm și o secție de canotaj.- 
Vom amenaja la vară o bază nauti
că cu ambarcațiuni pe canalul 
Scoiceni, care leagă lacul Boian de 
Dunăre.

M. LERESCU
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